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MESTO BREZNO 

Námestie gen. M. R. Štefánika 1, 977 01  Brezno 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica 

19. pracovného Zasadnutia Mestského zastupiteľstva mesta 

Brezna konaného 12. februára 2020 (streda) 

 

 

 

Prítomní 

Volebný obvod č. 1 

Ing. arch KRÁLIK Ján, Mgr. JUHANIAK Martin, Mgr. BARANČOK Andrej, 

OBERNAUER Július, Mgr. AMBROS Pavel, Ing. BARAN Miroslav, Ing. Arch. KUPEC 

Pavol, Ing. HAŠAN Milan 

Volebný obvod č. 2 

PhDr. DZURMANOVÁ Petra , MARUŠKIN Ján, PALOVČÍK Milan, Ing. STRMEŇ 

Vladimír, Bc. ŠTUGNEROVÁ Ľubica, MA 

Volebný obvod č. 3 

Mgr. STRUHÁR Daniel, Ing. RIDZOŇ Martin, FAŠANG Miroslav, Mgr. SKAČANOVÁ 

Eva, SCHMIDT Róbert 

Volebný obvod č. 4 

MARCINEK Martin 

Ospravedlnení 

MUDr. IANECSKO Stefan Arin, TOKÁR Jozef 

 

 

 

Úvod 

 

 

 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobrý deň, kolegyne, kolegovia, 

vážené poslankyne, vážení poslanci.  

 

 

 

 

Bod č. 1. - Otvorenie zasadnutia Mestského zastupiteľstva mesta Brezna 

 
 

 

Číslo spisu Brezno 

MsÚ-2020/1483 25.02.2020 
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JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: V súlade s § 13, ods. 4, pís. a) zákona č. 

369/1990 Z.z. v znení o obecnom zriadení neskorších predpisov, otváram 19. pracovné 

zasadnutie MsZ mesta Brezna konané vo volebnom období 2018 – 2022. Dnešné zasadnutie 

MsZ bolo zvolané v súlade s ustanovením § 12, ods. 1, zákona o obecnom zriadení a boli naň 

pozvaní všetci poslanci MsZ s platným mandátom. Z 21 poslancov je prítomných 18 

poslancov. Preto vyhlasujem zasadnutie MsZ mesta Brezna za schopné právoplatne sa 

uznášať. Z dnešného rokovania sa ospravedlnili pán poslanec Tokár a pán poslanec Ianecsko, 

neskorší príchod avizoval pán poslanec Maruškin. Dovoľte mi, aby som na dnešnom zasadaní 

Mestského zastupiteľstva privítal predovšetkým vás, poslancov MsZ ako aj jeho hlavnú 

kontrolórku mesta Brezna, prednostku MsÚ mesta Brezno, vedúcich odborov MsÚ, riaditeľa 

príspevkovej organizácie, konateľa obchodnej spoločnosti, prítomných predstaviteľov štátnej 

správy, prizvaných hostí, ako aj všetkých prítomných občanov mesta Brezna. Vážené 

poslankyne, vážení poslanci, týmto považujem zasadnutie MsZ mesta Brezna za otvorené.  

 

 

 

 

Bod č. 2. – Skúška hlasovacieho zariadenia 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Prešli by sme k skúške hlasovacieho 

zariadenia. Skúsme hlasovanie ZA. Ďakujem. Hlasovanie PROTI. A ZDRŽAL SA. Dobre. 

Ďakujem. 

 

 

 

 

Bod č. 3. – Procedurálne otázky 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Prešli by sme k procedurálnym 

otázkam. Schválenie programu rokovania. Program rokovania vám bol doručený písomne 

spolu s pozvánkou. V programe rokovania aj na základe včerajšieho pracovného stretnutia 

navrhujem tieto zmeny a doplnky: 

- Do majetkových záležitostí bod 6.17. doplniť. Budem čítať tie, ktoré doplníme alebo 

navrhujem doplniť. Bod 6.17. – Odkúpenie pozemkov pre akciu stavba Kompostáreň 

Brezno. Uzatvorenie zmluvy o budúcej kúpnej zmluvy s Jozefom Muránskym, 

Margitou Škvarkovou a Pavlom Koštialom. Odkúpenie pozemkov pre akciu Stavba 

Kompostáreň Brezno pod bod 6.17.  

- Bod 6.18. – Opakované schválenie súťažných podmienok OVS o najvhodnejší návrh 

na uzatvorenie kúpnej zmluvy na predaj nehnuteľného majetku mesta Brezno, budovy 

bývalej ZŠ na Školskej ul. č. 5 v Brezne vrátane príslušenstva a priľahlých pozemkov.  

- Do bodu Rôzne – 11.3. – Návrh na schválenie spolufinancovania projektu Mobilita na 

úradoch vo výške min. 5% v rámci výzvy na predkladanie žiadosti o poskytnutie 

dotácie v pôsobnosti MV SR na podporu sociálnych a kultúrnych potrieb a na riešenie 
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mimoriadne nepriaznivej situácie rómskej komunity v roku 2020.  

- Bod 11.4. – Podanie žiadosti o NFP na realizáciu projektu Kompostáreň Brezno. 

Zhodnocovanie biologicky rozložiteľných komunálnych odpadov.  

- Bod 11.5. – Podanie žiadosti o NFP na realizáciu projektu MŠ Hlaviná, Brezno.  

- Bod 11.6. – Podanie žiadosti o dotáciu na realizáciu projektu Akčný plán na opatrenia 

mesta Brezna zamerané na zmiernenie dôsledkov zmeny klímy.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Čiže toto sú návrhy a mimo toho 

programu, ktorý vám bol zaslaný. Navrhujem vypustiť opäť na základe aj včerajšej dohody 

bod 6.9. – Schválenie spôsobu a prevodu súťažných podmienok OVS o najvhodnejší návrh na 

uzatvorenie kúpnej zmluvy na predaj pozemku nachádzajúceho sa v blízkosti Staničnej ulice 

v Brezne. A bod 6.5. – Žiadosť Igora Gálika a manželky Anny Gálikovej o odkúpenie 

pozemku na Ulici Martina Benku. Čiže toto vyplynulo zo včerajšieho pracovného 

prerokovania bodov. Kolegyne, kolegovia, najprv by sme hlasovali o týchto zmenách. Tam 

máme viacero bodov, ktoré dopĺňame. Nech sa páči. Hlasujte.  

 

Hlasovanie: Z 18 prítomných 18 ZA. Konštatujem, že doplňujúci návrh bol schválený.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Opýtam sa, má ešte niekto návrhy na 

doplnenie alebo zmeny programu rokovania? Ak nie, tak hlasujme o návrhu programu ako 

celku. Nech sa páči kolegyne, kolegovia, hlasujte aj so schválenými zmenami a doplnkami.  

 

Hlasovanie: Z 18 prítomných 18 ZA. Konštatujem, že program bol schválený 

jednohlasne.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem pekne, ideme ďalej. Voľba 

návrhovej komisie so zreteľom na prerokované správy odporúčam MsZ zvoliť návrhovú 

komisiu v zložení pán poslanec Kupec, pán poslanec Barančok a pán poslanec Schmidt. Má 

ešte niekto z poslancov pripomienky alebo pozmeňujúce návrhy k zloženiu návrhovej 

komisie? Ak nie, hlasujte, kto je ZA, aby návrhová komisia pracovala v uvedenom zložení.  

 

Hlasovanie: Ďakujem. Komisia bola schválená jednohlasne.  

  

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Prešli by sme k overovateľom 

zápisnice. Z dnešného zasadnutia poverujem poslancov MsZ pani poslankyňu Dzurmanovú 

a pána poslanca Barana. Zapísaním usnesení a vypracovaním zápisnice poverujem Veroniku 

Horváthovú, sekretárku prednostky MsÚ. Tiež vás informujem o podpise zápisnice zo 

zasadnutia 31.01.2020. Boli určení poslanci pani poslankyňa Dzurmanová, pán poslanec 

Ambros, ktorý zápisnicu podpísali bez výhrad. Ideme k samotnému programu rokovania.  

 

 

 

 

Bod č. 4. – Správa o plnení uznesení MsZ mesta Brezna k 04.02.2020 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Predkladá pani prednostka MsÚ, 

spracoval tiež útvar prednostky MsÚ. Nech sa páči, pani prednostka, k materiálu.  
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Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka MsÚ: Dobrý deň, vážený pán primátor, vážená pani 

hlavná kontrolórka, panie poslankyne, páni poslanci, vážení prítomní. Týmto vám predkladám 

správu o plnení uznesení, pri ktorej konštatujem, že 16 uznesení bolo splnených, ďalších 15 

vypúšťame zo sledovania. Ešte by som chcela doplniť k uzneseniam z roku 2019 pod číslami 

210, 211 a 216, že tieto sú predmetom prerozdeľovania agendy. Písomne dotiahnuté budú pri 

ďalšom MsZ v marci tohto roka. No a k uzneseniam číslo 217 a 218 z roku 2019, tam sa to 

týka bodov spojených so Stredoslovenskou vodárenskou spoločnosťou, v tomto prípade boli 

uzatvorené obe zmluvy a preto navrhujem uznesenie vypustiť zo sledovania. To je všetko 

z mojej strany.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Otváram rozpravu, nech sa 

páči, kolegyne, kolegovia. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú 

komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie správu o plnení 

uznesení MsZ mesta Brezna k 04.02.2020, 2.) vypúšťa zo sledovania, ďalej tak ako je 

uvedené v texte, 3.) konštatujem, ďalej tak ako je uvedené v texte, boli splnené.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem, pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 19 prítomných 19 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 3/2020, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice 

 

 

 

Bod č. 5. – Návrh VZN ktorým sa mení a dopĺňa VZN mesta Brezna č. VZN – 

18/2019 o parkovaní motorových vozidiel a určení stanovíšť Taxi služby na 

území mesta Brezno 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Predkladám ja, spracoval útvar 

prednostu.  

 

Mgr. Michal Vetrák, odbor prednostu MsÚ: Vážený pán primátor, vážené panie 

poslankyne, vážení páni poslanci. Na schválenie je vám predložený návrh VZN ktorým sa 

mení a dopĺňa VZN mesta Brezna č. 18/2019 o parkovaní motorových vozidiel a určení 

stanovíšť Taxi služby na území mesta Brezno. Účinné VZN sa v §14 mení tak, že 

z parkovacej zóny C sa vypúšťa časť ulice Nábrežie Dukelských hrdinov od objektu 

s orientačným číslom 4 po križovatku s ulicou Šramkova. A to z dôvodu, že na tejto ulici bude 

mestom Brezno realizovaná cyklotrasa. Taktiež sa z parkovacej zóny C vypúšťa časť ulice 

Šramkova po križovatku s ulicou Štúrova, taktiež ulica Cintorínska a časť ulice Vránskeho 

a to z dôvodu nedostatočnej šírky komunikácie potrebnej pre realizáciu parkovacích miest. To 

je jediná zmena VZN.  
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JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Otváram rozpravu, nech sa 

páči, kolegyne, kolegovia. Prvá pani poslankyňa Skačanová, nech sa páči.  

 

Mgr. Eva Skačanová, poslankyňa: Vážený pán primátor, kolegyne, kolegovia 

a zamestnanci úradu. Tento doplnok bude verejne vystavený a preto mi dovoľte jazykové 

okienko. Budem citovať. Pri písaní názvov ulíc s nezhodným genitívnym prívlastkom sa 

podľa pravidiel slovenského pravopisu považuje za vlastné meno celé spojenie, čo znamená, 

že slová ako ulica, nábrežie, námestie sa na začiatku píšu s veľkým začiatočným písmenom. 

Za ním nasleduje vlastné meno alebo iné podstatné meno v genitíve. Napr. Ulica Ľudovíta 

Štúra. Čiže Ulica musí byť s U, ak je na prvom mieste. Hovorila som to už niekoľkokrát, už to 

snažím sa nevnímať, ale toto fakt je verejný dokument, ktorý pôjde na verejnosť. Tak vás 

poprosím, aby to bolo správne. Formujeme tým tiež ľudí. Ďakujem pekne.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Pani prednostka si poznačí, že aj diktáty 

budeme písať na MsÚ. Robia to na viacerých inštitúciách. Dokonca už je to aj na výberových 

konaniach niektorých štátnych úradov, takže prečo nie. dobre. Ďakujem. Ďalej pán poslanec 

Strmeň, nech sa páči.  

 

Ing. Vladimír Strmeň, poslanec: Ďakujem. Ja len jednu otázočku. Malo vstúpiť do platnosti 

01.02. nové spoplatnenie centrálneho parkoviska. Či sa tak už udialo? Či to prevádzkovateľ 

spustil?  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Áno.  

 

Ing. Vladimír Strmeň, poslanec: Pretože stále tí naši občania, spoluobčania akosi nechápu, 

že to parkovisko sme stavali pre nich. Stále tam stávajú 3, 4, 5, áut cez deň, nič viac. Takže 

hrozne ma to mrzí. Možno sa budeme musieť tejto problematike ešte v budúcnosti vrátiť.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Pán poslanec včera sme sa s pánom 

poslancom Fašangom ešte po tom pracovnom rozprávali presne o tomto, že ľudia mnohí, 

ktoré parkujú v meste, či sú to naši obyvatelia alebo tí, ktorí prichádzajú do mesta za prácou 

a pod. stále budú sa snažiť využívať plochy, ktoré nie sú spoplatnené a ktoré sú v blízkosti 

centra a opätovne sme sa bavili o tom, že treba stále možno uvažovať a zvážiť ešte možno 

v tomto roku vytvorenie rezidenčných zón predsa len, kde by mali vstup len obyvatelia 

vnútroblokov, v ktorých týchto obyvatelia sú a bývajú. A včera sme sa myslím bavili aj 

o takej prijateľnej možno forme, ktorá by nezaťažila tých obyvateľov rezidenčných zón, kde 

by sme to možno skumulovali aj s tým, čo, prepáč, možno viac odpoviem, len ako dávam 

podnet. Je to na debatu ďalšiu pracovnú. Takže sme sa bavili o tom, že by sme to možno 

skumulovali aj s tým, čo máme ten systém aj vyhradených parkovacích miest. Ale v podstate 

do tých zón by mohli vstupovať len tí, ktorí majú rezidenčnú kartu. Nechceli by sme 

zaťažovať obyvateľov, ktorí budú v týchto rezidenčných zónach. Myslím, že aj toto, čo sme 

sa bavili, že by to malo hlavu aj pätu, takže určite sa môžeme k tomu vrátiť na ďalšom 

pracovnom sedení, pretože práve z tohto dôvodu, že je to silný  faktor, aj to, čo sme sa včera 

rozprávali, že tí ľudia, pokiaľ budú môcť, tak vieš, je tam to platené parkovisko. Ak je voľné 

miesto, tak zaparkuje pred panelákom, lebo tam nebude platiť nič. Jednoducho je to tak. Práve 

tie rezidenčné zóny by možno tento problém vyriešili. Ale parkovisko samozrejme bolo 

nastavené tak ako vo VZN. Od 01.02. je to parkovné lacnejšie podstatne ako bolo. Na 

polovicu sme to dávali. A ešte je tam aj tá polhodina zdarma, myslím.  
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Ing. Vladimír Strmeň, poslanec: Možno opätovne ešte to medializovať párkrát v Horehroní, 

že by sme občanov na to upozornili. Ďakujem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Určite budeme aj to. Ďakujem. Ešte 

niekto ďalší do rozpravy? Ak nie, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby 

predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie vyhodnotenie 

pripomienkového konania k návrhu VZN ktorým sa mení a dopĺňa VZN mesta Brezna VZN 

18/2019 o parkovaní motorových vozidiel a určení stanovíšť Taxi služby na území mesta 

Brezno. 2.) uznáša sa, ďalej tak ako je uvedené v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem. Pripomienky, 

pozmeňujúce, doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu, už aj s opravením názvov ulíc 

a pod.  

 

Hlasovanie: Z 19 prítomných 19 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 4/2020, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice 

 

 

 

Bod č. 6. – Majetkové záležitosti 

 

Bod č. 6.1. Opätovná žiadosť Jozefíny Gurovej o odkúpenie pozemkov 

nachádzajúcich sa pri Ceste osloboditeľov v Brezne, lokalita Vrchdolinka 
 

 

 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nech sa páči.  

 

Mgr. Michal Vetrák, odbor prednostu MsÚ: Pani Jozefína Gurová opätovne požiadala 

o odkúpenie nehnuteľného majetku mesta Brezna a to pozemkov nachádzajúcich sa pri Ceste 

osloboditeľov v Brezne, lokalita Vrchdolinka. Jedná sa o 6 pozemkov o celkovej výmere 

1936 m2. Žiadateľka pôvodne na vyššie uvedených pozemkoch plánovala po odkúpení 

realizovať výstavbu malého rodinného penziónu, avšak po upozornení, že na časti týchto 

pozemkov sú umiestnené inžinierske siete – elektrina, plyn a telekomunikačný kábel, 

žiadateľka chcela na dotknutých pozemkov vybudovať spevnené plochy na parkovanie 

motorových vozidiel. Z tohto dôvodu odbor právny a majetkový predložil na prerokovanie 

MsZ návrh na uznesenie predmetom ktorého bolo schválenie súťažných podmienok OVS na 

predaj týchto pozemkov s min. kúpnou cenou požadovanou vyhlasovateľom za predmet 

súťaže vo výške 20 €. Táto VOS bola vyhlásená, avšak neprihlásil sa do nej žiadny uchádzač. 

Takže žiadateľka pani Jozefína Gurová opätovne požiadala o odkúpenie pozemkov na Ceste 

osloboditeľov s tým, že ako účel využitia nehnuteľnosti uviedla, že predmetné pozemky chce 

využívať ako záhradu na pestovanie zeleniny, chov hydiny pre vlastnú potrebu a to z dôvodu, 
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že cez pozemky vedie vysoké elektrické napätie, plynofikácia a nedajú sa využiť ako 

stavebný pozemok. Takže je vám na rokovanie predložený materiál, predmetom ktorého je 

zrušenie uznesenia MsZ č. 21/2019, ktorým boli schválené pôvodné podmienky OVS 

a v ďalšej časti je to schválenie nových súťažných podmienok OVS na prevod týchto 

pozemkov. V materiály nie je stanovená min. požadovaná kúpna cena za predmet prevodu 

a táto by mala byť určená MsZ. To je všetko z mojej strany.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Stanoviská komisií máme. Tam aj 

navrhli kúpnu cenu. Poprosím finančnú.  

 

Mgr. Martin Juhaniak, predseda finančnej komisie: Finančná komisia odporúča vyhlásiť 

tento majetok za prebytočný a čo sa týka ceny, resp. sme sa zhodli s komisiou pre rozvoj, že 

cenu navrhujeme 12,50 €/m2 a rovnako aj doplniť možnosť OVS opakovať. Teda doplniť IV.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre. Ďakujem.  

 

Ing. arch. Ján Králik, predseda komisie pre rozvoj mesta: Komisia pre rozvoj súhlasí 

s tým návrhom, ktorý podal pán Juhaniak. Súhlasí s odpredajom za tú cenu.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  V cene je zohľadnené to, že idú siete 

cez tieto pozemky, čiže je to značne limitované čo sa týka budúcej výstavy. Aj preto asi nebol 

záujem. To nebola len táto obchodná verejná, to bolo ešte aj historicky dávnejšie, kde práve 

z tohto dôvodu tiež asi nikto jednoducho záujem o tieto pozemky neprejavil. Otváram 

rozpravu. Nech sa páči kolegyne, kolegovia. Beriem to aj ako poslanecký návrh tých 12,50 €. 

Ak nikto do rozpravy. Rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na 

uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) zrušuje uznesenie MsZ mesta 

Brezno č. 21/2019 zo dňa 20.02.2019 v celom rozsahu. 2.) berie na vedomie opätovnú žiadosť 

Jozefíny Gurovej, ďalej tak ako je uvedené v texte. 3.) Vyhlasuje pre účel prevodu 

nehnuteľný majetok mesta Brezna, a to pozemky, ďalej tak ako je uvedené v texte. 4.) 

Schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného majetku mesta Brezna, a to pozemky, ďalej tak ako 

je uvedené v texte. V sektore C stanovením min. ceny. Minimálna kúpna cena požadovaná 

vyhlasovateľom za predmet súťaže je 12,50 €/m2, ďalej tak ako je uvedené v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Je všeobecný súhlas, či máme osobitne 

hlasovať o tej cene? Tých 12,50 € je teda akceptovateľná suma alebo má niekto iný návrh? 

Nemá. Dobre. Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte 

o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 19 prítomných 19 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 5/2020, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice 
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Bod č. 6.2. – Žiadosť MUDr. Davoríny Dibákovej o odkúpenie pozemku v k. ú. 

Brezno, Potočná ulica 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nech sa páči.  

 

Mgr. Michal Vetrák, odbor prednostu MsÚ: Pani MUDr. Davorína Dibáková požiadala 

mesto Brezno o odkúpenie pozemkov vo vlastníctve mesta Brezna. Jedná sa o pozemok CKN 

6159/67 o výmere 105 m2. Pozemok sa nachádza na Potočnej ulici a je situovaný medzi 

nehnuteľnosťami v jej vlastníctve a to pozemkami 6159/68 a 6159/69. Účelom odkúpenia 

pozemku podľa obsahu žiadosti má byť scelenie pozemkov vo vlastníctve žiadateľky. Iné 

využitie pozemku ako je vyššie uvedené sa vzhľadom na jeho polohu a charakter nedá 

predpokladať a z týchto dôvodov nie je účelné predmet predaja predávať iným spôsobom 

v zmysle zákona 138/91, ale spôsobom ako prípad hodný osobitného zreteľa. Prípad hodný 

osobitného zreteľa je ten, že sa jedná o prevod priľahlého pozemku k nehnuteľnostiam vo 

vlastníctve kupujúcej, ktorý tvorí bezprostredné okolie týchto nehnuteľností a bude kupujúcou 

využívaný spolu s nimi ako jeden celok. Kúpna cena je navrhnutá 21 €/m2. Táto kúpna cena 

je totožná s kúpnou cenou, za ktorú žiadateľka nadobudla pozemky 6159/68 a 6159/69 ako 

úspešná uchádzačka v OVS. Architekt mesta k prevodu vydal súhlasné stanovisko.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Stanoviská komisií? 

Finančná?  

 

Mgr. Martin Juhaniak, predseda finančnej komisie: Finančná komisia odporúča schváliť 

prevod pozemku tak ako je pripravený.  

 

Ing. arch. Ján Králik, predseda komisie pre rozvoj mesta: Komisia pre rozvoj tak isto 

odporúča MsZ schváliť.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Otváram rozpravu. Ak nikto do 

rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie. 

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie žiadosť MUDr. 

Davoríny Dibákovej, ďalej tak ako je uvedené v texte. 2.) vyhlasuje pre účel prevodu 

nehnuteľný majetok mesta Brezno, ďalej tak ako je uvedené v texte, za prebytočný. 3.) 

schvaľuje 3/5 väčšinou všetkých poslancov, ďalej tak ako je uvedené v texte, kúpna cena je 

21 €/m2 pozemku, za podmienky, ďalej tak ako je uvedené v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 19 prítomných 19 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 6/2020, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice 
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Bod č. 6.3. – Zrušenie uznesenia MsZ mesta Brezno č. 23/2018 zo dňa 

14.02.2018 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nech sa páči.  

 

Mgr. Vladimír Šiška: Ďakujem. Dobrý deň, vážený pán primátor, vážený poslanecký zbor. 

Uznesením č. 23/2018 MsZ schválilo 3/5 väčšinou všetkých poslancov odpredaj 

nehnuteľného majetku vo vlastníctve mesta v prospech rodiny Lukáčovej. Jedná sa o 4 

pozemky nachádzajúce sa na Ulici Kozmonautov v Brezne. Rodina Lukáčová požiadala 

o odpredaj týchto pozemkov z dôvodu, že sú vlastníkmi dvoch pozemkov a stavby RD 

a drobnej stavby bez súpisného čísla na Ulici Kozmonautov. Pozemky lemuje oplotenie a keď 

si dali geodeticky reálne vytýčiť hranice svojich nehnuteľností, tak zistili, že čas pozemku, 

teda časť oplotenia a časť stavby bez súpisného čísla zasahuje do pozemkov vo vlastníctve 

mesta Brezna. Toto bol dôvod, prečo požiadali o odkúpenie. No a na osobnom stretnutí mi 

bolo oznámené, že rodina Lukáčová nepristúpi k uzatvoreniu kúpnej zmluvy, ktorá má byť 

výsledkom uznesenia č. 23/2018 a prejavili záujem o iný spôsob majetkovo-právneho 

vysporiadania s mestom Brezno. A to formou uzatvorenia zámennej zmluvy bez finančného 

vyrovnania.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre. Ďakujem. Otváram rozpravu, 

nech sa páči. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby 

predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) zrušuje uznesenie MsZ mesta 

Brezno č. 23/2018 zo dňa 04.02.2018 v celom rozsahu.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 19 prítomných 19 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 7/2020, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice 

 

 

 

Bod č. 6.4. – Žiadosť spoločnosti LAMOŠ, s.r.o., IČO: 36 628 786, so sídlom: 

Ladislava Novomeského 27, 977 01 Brezno o uzatvorenie zmluvy o zriadení 

vecného bremena 
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JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nech sa páči.  

 

Mgr. Vladimír Šiška: Ďakujem. Ja by som rovno pristúpil asi ku grafickej časti, k obr. č. 1, 

ktorý je prílohou dôvodovej správy. Spoločnosť LAMOŠ, s.r.o. je vlastník pozemku a stavby. 

Je to v grafickej prílohe tá zelená plocha a dôvodom uzatvorenia zmluvy o zriadení vecného 

bremena je tá skutočnosť, aby si zabezpečili spoločnosť alebo členovia spoločnosti 

bezproblémový prístup zo Staničnej ulice, teda z miestnej komunikácie na nehnuteľnosť v ich 

vlastníctve. My sme už v budúcnosti s nimi uzatvorili zmluvu o zriadení vecného bremena na 

tú žltú plochu a predmetom žiadosti je teraz ten maličký štvorček medzi Staničnou ulicou 

a žltou plochou. Takže vlastne vecné bremeno bude spočívať v práve vstupu, prechodu, 

prejazdu k nehnuteľnostiam v ich vlastníctve.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Stanoviská komisií.  

 

Mgr. Martin Junaniak, predseda finančnej komisie: Finančná komisia odporúča schváliť 

tento materiál ako je pripravený.  

 

Ing. arch. Ján Králik, predseda komisie pre rozvoj mesta: Komisia pre rozvoj tak isto 

odporúča MsZ schváliť tak ako je to pripravené.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Otváram rozpravu, nech sa páči. Ak 

nitko do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na 

uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie žiadosť 

spoločnosti LAMOŠ, s.r.o., ďalej tak ako je uvedené v texte. 2.) schvaľuje uzatvorenie 

zmluvy o zriadení vecného bremena, ďalej tak ako je uvedené v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 19 prítomných 19 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 8/2020, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice 

 

 

Bod č. 6.5. – Žiadosť Ing. Igora Gálika a manželky Mgr. Anny Gálikovej 

o odkúpenie pozemku na Ulici Martina Benku v Brezne 
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Bod č. 6.6. – Žiadosť spoločnosti ROLTA, s.r.o., IČO: 36 699 551, so sídlom: 

Dr. Clementisa 7, 977 01 Brezno o uzatvorenie zmluvy o budúcej zmluve 

o zriadení vecného bremena  
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: 6.5. sme vypustili. Nech sa páči.  

 

Mgr. Vladimír Šiška: Poprosil by som grafickú časť, ak by sa dalo. Spoločnosť ROLTA 

a teda žiadateľ je budúci stavebník stavby prevádzkovej budovy, ktorá bude postavená zase, 

ak by som pristúpil k tej grafickej prílohe na tej zelenej ploche. No a pre potreby tejto budúcej 

stavby bude na zaťaženom pozemku, to je v grafickej časti tá žltá plocha, uložená kanalizačná 

prípojka a budú tam uložené aj spevnené plochy. Budúca stavba bude pripojená na 

kanalizačnú prípojku a spevnené plochy chce žiadateľ aj v budúcnosti využívať ako 

parkovisko alebo odstavné plochy pre motorové vozidlá. Čiže on si v budúcnosti ešte bude 

musieť dohodnúť nejaké užívacie právo k tomuto pozemku s mestom Brezno. Vecné bremeno 

bude odplatné a bude zriadené ako vecné právo s tým, že všetky náklady spojené 

s vyhotovením geometrického plánu, náklady na správne poplatky, bude znášať žiadateľ.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Stanoviská komisií?  

 

Mgr. Martin Juhaniak, predseda finančnej komisie: Finančná komisia odporúča schváliť 

tento materiál.  

 

Ing. arch. Ján Králik, predseda komisie pre rozvoj mesta: Komisia pre rozvoj tak isto 

odporúča MsZ schváliť.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Otváram rozpravu. Nech sa 

páči. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla 

návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie žiadosť 

spoločnosti ROLTA, s.r.o., ďalej tak ako je uvedené v texte. 2.) schvaľuje uzatvorenie zmluvy 

o budúcej zmluve o zriadení vecného bremena, ďalej tak ako je uvedené v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 19 prítomných 19 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 9/2020, ktoré je neoddeliteľnou 

súčasťou zápisnice 
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Bod č. 6.7. – Schválenie uzatvorenie zlmuvy o zriadení vecného bremena 

s úspešným uchádzačom verejnej súťaže na predaj stavebných pozemkov 

v Brezne, časť Rohozná, (Ing. Miroslav Fodor a Mgr. Lenka Fodorová) 
 

Bod č. 6.8. - Schválenie uzatvorenie zlmuvy o zriadení vecného bremena 

s úspešným uchádzačom verejnej súťaže na predaj stavebných pozemkov 

v Brezne, časť Rohozná, (Mgr. Vladimíra Hudáková) 
 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nech sa páči. Ak súhlasíte, aj 6.8. by 

sme prerokovali.  

 

Mgr. Vladimír Šiška: Ďakujem. Takže najprv k tej 6.7. Manželia Fodorovci, ako už bolo 

povedané, sa zúčastnili VOS s tým, že boli úspešní. Vysúťažili pozemok v lokalite Rohozná 

za bývalým hotelom Fantázia. V súťažných podmienkach sme upozornili všetkých 

potenciálnych uchádzačov na skutočnosť, že cez pozemky je trasovaná časť verejného 

vodovodu vo vlastníctve mesta Brezno a teda ten, kto bude úspešný, bude musieť s mestom 

uzatvoriť s mestom aj zmluvu o uzatvorení vecného bremena. Čiže uzatvorením tejto zmluvy 

dôjde k majetkovo-právnemu vysporiadaniu medzi vlastníkom pozemku a vlastníkom 

verejného vodovodu. Vecné bremeno bude bezodplatné. Bolo to aj v súťažných podmienkach.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Komisie k obidvom.  

 

Mgr. Martin Juhaniak, predseda finančnej komisie: Aj k bodu jednému aj k druhému 

odporúčame schváliť materiál tak ako je pripravený. Je to vecné bremeno v prospech mestas 

Brezna na pozemkoch, ktoré boli pôvodne mestské.  

 

Ing. arch. Ján Králik, predseda komisie pre rozvoj mesta: Komisia pre rozvoj tak isto 

odporúča MsZ schváliť oba body tak ako boli predložené.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre. Ďakujem. Otváram rozpravu, 

nech sa páči, kolegyne, kolegovia. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú 

komisiu, aby predniesla návrhy na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) schvaľuje uzatvorenie zmluvy 

o zriadení vecného bremena, ďalej tak ako je uvedené v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem. Pripomienky, 

pozmeňujúce, doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte najprv o bode 6.7.  

 

Hlasovanie: Z 19 prítomných 19 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 10/2020, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 
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JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: A teraz poprosím bod 6.8. 

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) schvaľuje uzatvorenie zmluvy 

o zriadení vecného bremena, ďalej tak ako je uvedené v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu bodu 6.8.  

 

Hlasovanie: Z 19 prítomných 18 ZA. ZDRŽAL SA 1. Konštatujem, že návrh bol 

schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 11/2020, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

 

Bod č. 6.9. – Schválenie spôsobu prevodu a súťažných podmienok OVS 

o najvhodnejší návrh na uzatvorenie kúpnej zmluvy na predaj pozemku 

nachádzajúceho sa v blízkosti Staničnej ulice v Brezne 
 

Bod č. 6.10. – Žiadosť manželov Práznovských o odkúpenie pozemkov 

v Brezne, miestna časť Bujakovo 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nech sa páči, pani doktorka.  

 

JUDr. Iveta Biela: Dobrý deň želám, vážení prítomní. Takže manželia Práznovskí požiadali 

mesto o odkúpenie pozemkov, ktoré sa nachádzajú v miestnej časti Bujakovo. Je to celkovo 9 

pozemkov. Teda požiadali o 10 pozemkov, z toho 4 sú v registri E a ostatné v registri C s tým, 

že sú to pozemky na hranici, už sú teda v extraviláne, na hranici s intravilánom, a účelom 

žiadosti je, že žiadatelia by chceli tieto pozemky sceliť s pozemkami, ktoré už tam oni 

vlastnia v tejto lokalite a vytvoriť teda jednu väčšiu parcelu pre plánovanú výstavbu RD. 

Situácia vlastníckych vzťahov je na priloženej mapke v ľavom hornom rohu, s tým že 

pozemky mesta sú tam vyznačené červenou farbou, tie by mali byť predmetom predaja 

a pozemky, ktoré už manželia Práznovskí vlastnia sú fialovou farbou. To znamená, že 

skutočne je to tak na striedačku – jeden mestský, jeden ich, a kúpou by došlo k celeniu. 

Predmetom predaja nemôže byť parcela 5248/6, je to jedna z malých parciel na ľavej strane, 

ktorú v súčasnosti už užívajú na základe nájomnej zmluvy pán Kaliský s dcérou pani 

Kaliskou. Táto nájomná zmluva bola schválená v decembri 2018. V prípade predaja sa jedná 

o osobitný zreteľ. K žiadosti sa vyjadrovala architektka mesta, ktorá so žiadosťou súhlasí 

vzhľadom na opísané vlastnícke pomery, s tým, že odporúča sa usporiadať ešte vzťah 

s ďalšími dotknutými vlastníkmi pozemkov v okolí príslušnými právnymi inštitútmi, napr. 

vecným bremenom. Výmera odpredávaných pozemkov okrem tej jednej zmienenej parcely je 
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1 436 m2. Kúpna cena je navrhnutý vychádzajúc zo znaleckého posudku pána Kohúta 

dvojakou sadzbou. Sadzby registra C 10,04 €/m2 a sadzby pri registri E 5,18 €/m2. Sami 

žiadatelia si navrhli kúpnu cenu 2,25 €/m2 na základe odborného stanoviska, ktoré si dali 

vypracovať s poukázaním, že je to extravilán, že je tam komplikovaný príjazd, treba tam 

vybudovať novú cestu príjazdovú s tým, že mesto predávalo v tejto lokalite už pozemky za 

nižšiu cenu ako je posudková. Jednalo by sa o prevod s osobitným zreteľom, t. z. že na 

schválenie prevodu treba 3/5 vašich hlasov. Zámer bol zverejnený, takže v podstate. 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ale my tam máme 10 €, nie?  

 

JUDr. Iveta Biela: Podľa znaleckého. 

 

JUDr. Iveta Biela: Podľa znaleckého, áno. 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Prosím vás, technická otázka, len pri 

osobitnom zreteli sme z čoho vychádzali, keď máme tu prax do 300 m2 k priľahlému 

pozemku.  

 

JUDr. Iveta Biela: Nemôžeme vychádzať do 300 m2, keďže je to viac ako 300 m2, čiže 

vychádzame z písmena, našich zásad, z písmena d), ktoré hovorí na „iný účel“. Teda nemôže 

byť do 300, keďže je nad 300, „iný účel“. Ak uznáte tento účel za iný, tak môže to ísť 

s osobitným zreteľom.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Čiže je to v poriadku právne? O to sa 

mi jedná.  

 

JUDr. Iveta Biela: Z môjho pohľadu áno. Pani hlavná kontrolórka? Nie je tu. Už sme takéto 

prípady mali a išlo to pod tým písmenom d).  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Len sa pýtam, aby to bolo objasnené, 

keby to ešte niekoho zaujímalo. Stanoviská komisií, poprosím.  

 

Mgr. Martin Juhaniak, predseda finančnej komisie: Finančná komisia odporúča schváliť 

tento prevod tak ako je pripravený. Ešte doplním, som bol účastný niekoľkých rokovaní, čo sa 

týka tejto témy, tam táto kúpa sa dotýka ďalších dvoch vlastníkov. To je pán Kaliský a pán 

Stehlík. Títo neprejavili záujem o kúpu týchto pozemkov. V podstate ich tam trápi iba jedna 

vec – prístupová cesta. Tam viac-menej je aj na rokovaní, aj prišlo k nejakému 

kompromisnému návrhu zo strany Práznovských, už to bude len na nich. A na pánovi 

Kaliskom, že či sa teda dohodnú tak, ako aj deklarovali na stretnutí, že sa dohodnú. Ale 

nejakým spôsobom by túto kúpu to nemalo narušiť.  

 

Ing. arch. Ján Králik, predseda komisie pre rozvoj mesta: Rozvoj tak isto odporúča MsZ 

schváliť odpredaj týchto pozemkov a tak isto ten prístup pre Kaliských je vlastne zaručený 

tou nájomnou zmluvou na pozemku, ktorá je vo vlastníctve mesta.  
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JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre. Ďakujem. Otváram rozpravu, 

nech sa páči. Pán poslanec Barančok.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: By som sa chcel spýtať do budúcna. Ak máme takéto 

pozemky na striedačku, že jeden máme my, jeden má niekto iný, či by sme ich nemohli 

scelovať aj my, pretože za 2 €/m2 sa mi to zdá výborná kúpa pre mesto Brezno. Ako so 

zreteľom na to, aká je momentálna situácia na trhu s nehnuteľnosťami, pozemkami, aký je 

predpokladaný vývoj do budúcna, je to v podstate zadarmo. Čiže ak máme takéto pozemky aj 

my vo vlastníctve, obdobné prípady, ja by som vstúpil do rokovania s tými majiteľmi, ktorí 

s nimi nič nechcú robiť, lebo za 2 € je to úplne výborná kúpa na ďalší rozvoj.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ja rovno zareagujem. My vstupujeme 

do rokovania. Šak sme nedávno kupovali 6 hektárov, ak si spomínate a sceľujeme parcely, 

kde mesto má vlastníctvo a kde vidíme zmysel v tom, aby sme do budúcna mali pozemky. 

Šak za poslednú dobu sme kúpili 170 hektárov pozemkov, čo je myslím ďaleko viac ako sme 

predali. Takže naozaj ten majetok zhodnocujeme tam, kde vidíme zmysel. Tu ale, čo si ja 

pamätám, lebo ja som s nimi komunikoval ešte asi dva roky dozadu. Oni nemali záujem 

predať. Oni mali záujem kúpiť. To bol ten rozdiel. Takže tu naozaj táto rodina jednoducho 

dlhodobo mala záujem. Toto nie je záležitosť poviem teraz, ale už sa to riešilo dávno 

predtým. S faktickou ešte.  

 

 JUDr. Iveta Biela: Ja len doplním, že 2,50 € navrhli ako kúpnu cenu Práznovskí, kde by sme 

my mali predávať za 2,50 s čím, sme my nesúhlasili. Dali sme si spracovať znalecký posudok. 

Štandard pre mesto Brezno je necelých 10 €. Tu je to máličko viac. Sprvu neboli nejakým 

spôsobom stotožnený s tým, že by sme to predávali za takúto cenu, ale v podstate snažili sme 

sa im to vysvetliť tak, že je to objektívna cena. Presne tento tvoj návrh by prichádzal do úvahy 

aj pre nás, ak by sme sa nedohodli, ale zatiaľ je to v podstate materiál na základe vzájomnej 

dohody pripravený takto. Kde by mala byť cena, nazvem to komerčná, trhová, na túto lokalitu 

prislúchajúca.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Hovorím, ja si pamätám, oni nechceli 

predávať. Oni chceli kupovať. Pani poslankyňa Dzurmanová, nech sa páči.  

 

PhDr. Petra Dzurmanová, poslankyňa: Ja sa chcem len spýtať, že či na tom jednaní bol aj 

ten pán Stehlík a skutočne uviedol, že nenamieta. Aby sme to potom neriešili. 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Áno. Komunikovali sme so všetkými. 

Pán poslanec Marcinek, nech sa páči.  

 

Martin Marcinek, poslanec: Mne ste už odpovedali. Ja som chcel len (nezr.) odpovedať, že 

či tam bol aj pán Stehlík aj pan Kaliský na tých stretnutiach.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Áno. Dávame si na to pozor, lebo ak si 

spomínate, to ešte dve volebné obdobia dozadu, prípad Starý Mazorník, takže odvtedy si 

dávame pozor na to aj my. Dobre. Ak nikto ďalší do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam 

návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie. Nech sa páči.  
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Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie žiadosť Ing. 

Milana Práznovského a manželky Ing. Zoe Práznovskej, ďalej tak ako je uvedené v texte. 2.) 

vyhlasuje pre účel prevodu nehnuteľného majetku mesta Brezna, pozemky, ďalej tak ako je 

uvedené v texte, za prebytočný. 3.) schvaľuje 3/5 väčšinou všetkých poslancov, ďalej tak ako 

je uvedené v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 19 prítomných 19 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 12/2020, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

 

Bod č. 6.11. – Žiadosť Mgr. Jozefa Kaliského a Mgr. Kataríny Kaliskej 

o odkúpenie pozemku v Brezne, miestna časť Bujakovo 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nech sa páči.  

 

JUDr. Iveta Biela: Takže táto žiadosť nadväzuje priamo tematicky na predchádzajúci bod. 

Pán Kaliský a jeho dcéra pani Kaliská požiadali mesto opätovne o odkúpenie pozemku 

5248/6, 28 m2. Tento pozemok už majú v nájme, ktoré zastupiteľstvo schválilo po tom, čo pri 

prvej žiadosti nebol schválený predaj. Pozemok potrebujú kvôli tomu, aby mali prístup ku 

svojim pozemkom. To sú všetky tie pozemky na mapke vyznačené oranžovou farbou. Čiže 

toto je spojovací pozemok medzi ich pozemkami a pozemkom jedným z tých dlhých 

pozemkov, ktorý tak isto majú vo vlastníctve a cez ten pozemok majú prístup k ďalším 

pozemkom, kde už podľa mojej informácie začali budovať RD. Pani architektka v tomto 

prípade súhlasila s odpredajom pozemku, len s tým teda, že zabezpečiť prístup pre ostatných 

vlastníkov dotknutých v tejto lokalite. To je to spomínané sedenie ako aj uvedené 

v dôvodovej správe, jednej aj druhej, osobné jednanie bolo. Boli prítomní Kaliskí, Práznovskí 

aj pán Stehlík s tým, že Kaliskí nemali námietky proti odpredaju, ale pán Stehlík tak isto 

nemal námietky proti predaju jedným ani druhým žiadateľom s tým, že bude mať zachovaný 

prechod. Mesto im odporučilo uzatvoriť po týchto majetkových prevodoch medzi sebou 

zmluvu o vecnom bremene, aby boli ošetrené práva všetkých zúčastnených. Kúpna cena 

v tomto prípade vychádzala z toho istého posudku, aký som zmieňovala. Je to parcela reg. E, 

čiže 5,18 €/m2. Osobitný zreteľ, dôvod je prevod priľahlého pozemku do výmery 300 m2. Je 

potrebná 3/5 väčšina na schválenie, zámer bol zverejnený.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Stanoviská komisií máme?  

Odporúčajú schváliť. Otváram rozpravu, nech sa páči. Nikto do rozpravy, rozpravu končím. 

Žiadam návrhovú.  
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JUDr. Iveta Biela: Že nemôžeme to my dať ako takú, nehovorím, že podmienku. 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: To nie je vecné bremeno, my 

predávame pozemok.  

 

JUDr. Iveta Biela: Ja viem, ale že majú oni toto medzi sebou.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ale to je ich problém. Oni súhlasili na 

stretnutí všetci s predajom aj jednej aj druhej strane.  

 

JUDr. Iveta Biel: Len aby sme potom naozaj 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ale my s tým nemáme nič.  

 

JUDr. Iveta Biela: Ja viem, že nie, len že či to nemôžu buď nám potom preukázať.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ešte raz, boli privolané všetky strany 

a na rokovaní všetci vyjadrili súhlas s týmto postupom. A to ako si oni upravia do budúcna 

právne vzťahy medzi sebou, to je na nich. Nie na nás. Ako má mesto do toho vstupovať? 

Hádam my nejdeme riešiť každý susedský nejaký  

 

Neuvedený: Tu je to individuálny prípad v tomto, kde predávame pozemky pre pána 

Kaliského. Kaliský má vyriešený prístup, Práznovskí majú vyriešený prístup, lebo oni budú 

mať veľkú scelenú parcelu a jediný, kto zostáva, je pán Stehlík. Pán Stehlík kupoval pozemky 

od pána Kaliského aj v súčasnosti. A resp. odkedy kúpil stále chodí po pozemku vo 

vlastníctve pána Kaliského. Takže ak sa už oni dvaja nedohodnú, tak toto bude, by som 

povedal, skôr také nevhodné správanie zo strany pána Kaliského vo vzťahu k pánovi 

Stehlíkovi, ale inak jediný momentálne kto tam akože právne to vyriešené nemá, je pán 

Stehlík. Ale to už bude fakt, že ako sa Kaliský so Stehlíkom sa dohodli, keď to Stehlík od 

neho kupoval, už je iba čisto na nich dvoch. Stehlík kúpil od Kaliského, takže Kaliský mu to 

toleruje. Ten prechod už je len na nich dvoch, aby si to právne dali do poriadku. Mohli to už 

pri kúpnej zmluve mať rovno vyriešené. To, že nemajú, je iba na nich.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Pre nás je podstatné, že súhlasili všetky 

strany s týmto postupom mesta. Ešte niekto ďalší do rozpravy? Ak nie, rozpravu končím. 

Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie žiadosť Mgr. 

Jozefa Kaliského, ďalej tak ako je uvedené v texte. 2.) vyhlasuje pre účel prevodu nehnuteľný 

majetok mesta Brezna, pozemok, ďalej tak ako je uvedené v texte, za prebytočný. 3) 

schvaľuje 3/5 väčšinou všetkých poslancov, ďalej tak ako je uvedené v texte. Kúpna cena 

5,18 €/m2 pozemku za podmienky, ďalej tak ako je uvedené v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  
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Hlasovanie: Z 19 prítomných 19 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 13/2020, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

Bod č. 6.12. – Žiadosť Ivana Bursu o nájom časti pozemku v Brezne, miestna 

časť Podkoreňová 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nech sa páči.  

 

JUDr. Iveta Biela: Pán Bursa sa obrátil na mesto so žiadosťou, že by chcel do nájmu časť 

mestského pozemku. Je to C parcela 4406/2 o výmere vyše 4 008 metrov. On nešpecifikoval, 

aký by to mal rozsah byť, ale označil to vlastne účelom, že na pozemku by chcel umiestniť 

plechovú garáž, ktorej zobrazenie aj máte tam zobrazené. Aj na mapku vyznačil, kde by chcel 

túto garáž umiestniť, to znamená pred bytovku na Podkoreňovej. Tam sú 4 bytovky vedľa 

seba. Čiže pred bytovku, v ktorej on býva. Stanoviská k tejto žiadosti zo strany pani hlavnej 

architekty, Technických služieb aj nášho odboru dopravy sú nesúhlasné. Všetci sa zhodli na 

dôvodoch prečo nie. To znamená môže to byť obmedzenie dopravnej obsluhy, komunálneho 

odpadu, zníženie možnosti prejazdu, tak isto zasahovanie do verejnej zelene. Takže 

neodporučuje túto žiadosť schváliť. Z toho dôvodu je tento materiál pripravený na 

zamietnutie.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Stanoviská komisii?  

 

Mgr. Martin Juhaniak, predseda finančnej komisie: Finančná komisia neodporúča dať 

pánovi Bursovi do nájmu túto časť pozemku, ale viac doplní potom pán zástupca Králik.  

 

Ing. arch. Ján Králik, predseda komisie pre rozvoj mesta: Komisia pre rozvoj tak isto 

neodporúča MsZ schváliť prenájom na umiestnenie tejto garáže, ale odporúča, aby príslušný 

odbor mesta sa spojil s pánom a skutočne, ak bude vo viacerých prípadoch záujem realizovať 

si nejaké garáže, aby sa vytvoril na pozemku mesta priestor, kde by to bolo možné, ale určite 

nie takým spôsobom, ako si to on žiadal, že to bude vo verejnom parku pred bytovými 

domami. Čiže tam v zadnej časti alebo zboku vedľa tých bytových domov by sa dal vyčleniť 

priestor, ktorý by aj esteticky aj dopravne aj z hľadiska nejakých inžinierskych sietí nevadil 

takémuto osadeniu garáží. A ak teda dôjde k nejakej dohode aj s viacerými, tak potom 

opätovne môžeme pristúpiť k prenájmu alebo k predaju pozemku na tieto účely. Ďakujem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem, otváram rozpravu, nech sa 

páči. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla 

návrh na uznesenie.  
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Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie žiadosť Ivana 

Bursu, bytom, ďalej tak ako je uvedené v texte. 2.) neschvaľuje nájom nehnuteľného majetku 

mesta Brezna, pozemku, ďalej tak ako je uvedené v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 19 prítomných 19 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 14/2020, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

 

Bod č. 6.13. – Žiadosť Amira Ahmeta o nájom časti pozemku v Brezne, ul. 

Fraňa Kráľa 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nech sa páči.  

 

JUDr. Iveta Biela: Pán Amir Ahmet požiadal mesto o nájom časti mestského pozemku. Je to 

parcela, ktorá je síce situovaná na križovatke ulica Fraňa Kráľa, Ulica ČSA za účelom 

umiestnenia zmrzlinového stánku. To umiestnenie on vyznačil krížikom na priloženej mapke, 

kde by ho teda chcel mať umiestnený. Malo by sa jednať o rozsah 20 m2. Architektka mesta 

vydala nesúhlasné stanovisko k tomuto umiestneniu, keďže sú tam plánované investičné 

zámery, ako uviedla, vodozádržné opatrenia. Je to v blízkosti obytného domu a aj kvôli 

prevádzkovým vzťahom v území. Miesto nie je vhodné dopravne na zásobovanie, parkovanie 

ani napojenie na inžinierske siete. Toto stanovisko potvrdili tak isto Technické služby, hlavne 

z pohľadu inžinierskych sietí, že je nevhodné, pretože bolo by ho treba dobudovávať, čo 

znamená rozkopanie verejnej zelene atď. Z týchto dôvodov je materiál pripravený na 

neschválenie.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre. Ďakujem. Stanoviská komisií.  

 

Mgr. Martin Juhaniak, predseda finančnej komisie: Komisia financií odporúča neschváliť 

nájom nehnuteľného majetku za účelom umiestnenia predajného stánku zmrzliny. Ale 

rovnako ako v predchádzajúcom prípade, bolo by fajn, keďže neschvaľujeme alebo 

neodporúčame, možno že na nejakom inom mieste by mohol byť ten stánok.  

 

Ing. arch. Ján Králik, predseda komisie pre rozvoj mesta: Komisia pre rozvoj tak isto 

odporúča MsZ neschváliť tento prenájom, ale aby sa žiadateľ spojil s príslušnými útvarmi 

a našli vhodné miesto, buď niekde pri športovom areály, ktorý je pri futbalovom štadióne 

alebo pri Bille, kde mesto má vo vlastníctve pozemky, ale proste tá situácia osadenia bude 

ďaleko rozumnejšia ako tu priamo v parkovej úprave. Ďakujem.  
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JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Otváram rozpravu, nech sa 

páči, kolegyne, kolegovia. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú 

komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie žiadosť Amira 

Ahmeta, ďalej tak ako je uvedené v texte. 2.) neschvaľuje nájom nehnuteľného majetku mesta 

Brezna, pozemku, ďalej tak ako je uvedené v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 19 prítomných 19 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 15/2020, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

 

Bod č. 6.14. – Žiadosť Vladimíra Sitarčíka o uzatvorenie zmluvy o zriadení 

vecného bremena 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nech sa páči.  

 

JUDr. Iveta Biela: Pán Sitarčík požiadal mesto o uzatvorenie zmluvy o zriadenie vecného 

bremena na pozemok mesta z dôvodu, že on sám je vlastníkom RD na Dolnej ulici 

s príslušnými pozemkami. V minulom roku si budoval plynovú prípojku, predtým mu mesto 

udelilo súhlas zásahu aj do mestského pozemku pred jeho RD. Vlastne je to miestna 

komunikácia.  S tým, že po dobudovaní zachová zaužívaný postup po realizácii, porealizačný 

geometrický plán s povinnosťou uzavrieť zmluvu o vecnom bremene. Toto všetko sa stalo, 

pán Sitarčík práce dokončil a požiadal mesto o uzatvorenie riadnej zmluvy a predložil 

geometrický plán. Čiže predmetom zmluvy bude jeho oprávnenie používať mestský pozemok 

v zakreslenom rozsahu podľa geometrického plánu, vybudovaniu sietí a právo prístupu na 

údržbu a prípadné opravy, ak budú potrebné, tradične. V tomto prípade, keďže podľa našich 

zásad sa zriaďuje vecné bremeno odplatne a máme to tak upravené, že má to byť na základe 

znaleckého posudku, keďže v tomto prípade sa jedná o veľmi malý záber mestského pozemku 

– 1,2 m2, je uvedené v návrhu alternatívna možnosť, teda aká náhrada by mala by schválená. 

Či teda za posudok, ktorý on dal teraz vypracovať alebo my máme k dispozícii posudky na 

takýto účel z minulého roku, teda aktuálne, na ulicu Potočná, čo je v podstate tá istá lokalita. 

Takže máte v návrhu uvedenú alternatívu pod a) za posudok z roku 2019, kde je sadzba 2,73 

€/m2. A pod alternatívou b) posudok síce starší z roku 2017, kde je vyššia sadzba 4,15 €/m2. 

Prípadne posledná alternatíva je bezodplatne, lebo žiadateľ uviedol v žiadosti, či by to 

nemohlo byť bezodplatne, keďže on sa o dotknutú časť mestskej parcely, čo je zelený pás, 
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stará. Takže poprosím teda o zváženie, ktorá alternatíva odplaty. No a je to v kompetencii 

MsZ celé schválenie.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Stanoviská komisií.  

 

Mgr. Martin Juhaniak, predseda finančnej komisie: Odporúčame schváliť. V podstate tú 

alternatívu za cenu, ktorá bola z roku minulého, to bola, našepkajte mi.  

 

JUDr. Iveta Biela: 3,30 €.  

 

Ing. arch. Ján Králik, predseda komisie pre rozvoj mesta: Komisia pre rozvoj tak isto 

odporúča schváliť tento bod a upustiť od vypracúvania nového znaleckého posudku, či už 

mestom alebo uchádzačom, lebo cena za znalecký posudok by niekoľkonásobne prevýšila 

vôbec tú sumu, o ktorú sa jedná. Takže aj my odporúčame tak ako finančná komisia.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Čiže variantu a). Ďakujem. Otváram 

rozpravu, nech sa páči, kolegyne, kolegovia. Pán poslanec Schmidt.  

 

Robert Schmidt, poslanec: Neviem. Nemôžem súhlasiť s tým, že by mali platiť za ten 

kúsoček toho pozemku, keďže oni naozaj roky sa o ten pozemok starajú, ale tak ako vieš, to je 

smiešna cena.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Šak keď je smiešna, tak ju zaplatia. 

Ako zase máme nejaké zásady hospodárenia a či je to 5 € alebo 10 €, tak to by sme nemali 

strieľať len tak. Má to byť na základe niečoho. Pán poslanec Fašang, nech sa páči.  

 

Ing. Miroslav Fašang, poslanec: Ďakujem za slovo. Na komisii rozvoja sme sa bavili, že 

bolo by vhodné, aby sme v takýchto prípadoch si dohodli postup a nemuseli sa vypracuvávať 

stále znalecké posudky. Že by sme si spravili nejakú zonáciu mesta a povedali, že povedzme 

do 5 m2 by to išlo bez posudku za ceny, ktoré máme buď v minulých posudkoch alebo za 

nejakú paušálnu náhradu. Myslím si, že ľuďom tým zjednodušíme život a nebudú musieť raz 

toľko platiť a nebudú musieť toľko byrokracie absolvovať. Takže navrhujem, aby sme si na 

pracovnom rokovaní dohodli takéto zásady a ďalej pokračovali v tomto zmysle.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Hej, ale ideme v zaužívanej praxi. Ako 

znalecké nikomu nedávame spracovávať, ja si aspoň nepamätám, že by sme dali v takýchto 

prípadoch. A držíme sa tej obyčaje, ktorú máme od 2017 v tomto prípade. Ale ako určite si to 

vy a aké prídu návrhy z komisie, tak si myslím, že aj ostatné budeme riešiť. Dobre, pani 

poslankyňa Skačanová, nech sa páči.  

 

Mgr. Eva Skačanová, poslankyňa: Ďakujem pekne za slovo. Ja sa len chcem opýtať, či teda 

žiada Vladimír Sitarčík alebo Miroslav Sitarčík. Vladimír? Lebo v uznesení je aj tak aj tak 

a prikláňam sa teda k názoru komisie finančnej. Ďakujem pekne.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Pán poslanec Strmeň, nech sa páči.  
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Ing. Vladimír Strmeň, poslanec: Ďakujem. Ja by som bol tiež za to, že pokiaľ vyjde platiť 

pre mesto či už za vecné bremeno alebo nejaký iný poplatok do 5 €, aby sme to odpustili, aby 

to bolo bezodplatne. Má to tak daňový úrad, majú to iné štátne inštitúcie. Je s tým spojená iba 

administratíva. Pracovník, vypracovať rozhodnutie, cesta toho občana na úrad, atď.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ale tá administratíva tak či tak 

prebehne, čo hovoríš. Takže ako môžeme to dať, ale on musí mať zmluvu tak či tak. Čiže či je 

tam uvedené v papieri 3,30 alebo 0, stále to bude papier.  

 

Ing. Vladimír Strmeň, poslanec: Ale tak aspoň ušetríme tomu občanovi, ak je z Rohoznej 

alebo je z Podkoreňovej minimálne dve cesty na MsÚ, kde si musí  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Majú MHD zadarmo väčšina občanov 

v Brezne.  

 

Ing. Vladimír Strmeň, poslanec: Ja som za alternatívu v tomto prípade bezodplatne. 

Navrhujem bezodplatne.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre. Ešte niekto ďalší?  

 

JUDr. Iveta Biela: Pani kontrolórka hovorí, že nemôže.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ja som to teraz povedal, že máme 

nejaké zásady hospodárenia, ale ako asi som to zbytočne povedal. Dohodnite sa na komisii na 

jednej na druhej, dáme potom na pracovnom sedení aj výstup kolegyniam a kolegom 

a budeme postupovať jednotne potom v obdobných prípadoch, aby sme tu nehádali 

a nediskutovali pol hodinu o 4 €. Dobre. Nech sa páči, návrhová.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna berie na vedomie žiadosť Vladimíra 

Sitarčíka, bytom Dolná, ďalej tak ako je uvedené v texte. Schvaľuje uzatvorenie zmluvy 

o zriadení vecného bremena, ďalej tak ako je uvedené v texte za odplatu vo výške 3,30 €, 

ďalej tak ako je uvedené v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 18 prítomných 18 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 16/2020, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 
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Bod č. 6.15. – Žiadosť SR – Slovenská správa ciest, o uzatvorenie zmluvy 

o zriadení vecného bremena v súvislosti so stavbou „I/66 – Brezno, obchvat I. 

etapa“ 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nech sa páči.  

 

Neuvedená: Slovenská správa ciest sa obrátila na mesto so žiadosťou o uzatvorenie ďalšej 

zmluvy z balíka zmlúv, ktoré sa týkajú zriadenia obchvatu mesta I. etapa s tým, že tentokrát je 

to zmluva týkajúca sa osvetlenia križovatky Mazorníkovo. Vecné bremeno bude spočívať tak 

ako v predošlých prípadoch, strpieť povinnosti z neho vyplývajúce v rozsahu priloženom 

v geometrickom pláne. Všetky náklady spojené so zriadením, s podpísaním znáša Slovenská 

správa ciest. V podstate na nás je len teda schváliť tento úkon v zastupiteľstve. Ďakujem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Stanoviská poprosím.  

 

Mgr. Martin Juhaniak, predseda finančnej komisie: Odporúčame schváliť uzavretie zmluvy 

o zriadení vecného bremena.  

 

Ing. arch. Ján Králik, predseda komisie pre rozvoj mesta: Tak isto komisia pre rozvoj 

odporúča schváliť uvedený materiál ako je predložený.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Otváram rozpravu, nech sa 

páči, kolegyne, kolegovia. Čo sa týka druhej etapy, len doplňujem, aby ste vedeli, majú sa 

otvárať do konca mesiaca obálky. Obrazne povedané, všetko je elektronicky dnes. Takže 

dúfam, že sa to podarí vysúťažiť čo najskôr, aby mohla prebiehať potom následne realizácia. 

Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na 

uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie žiadosť 

Slovenskej správy ciest, Miletičova 19, Bratislava o uzatvorenie nasledovnej zmluvy 

o zriadení vecného bremena. Zmluva č. 57/2020. 2.) schvaľuje uzatvorenie zmluvy o zriadení 

vecného bremena, ďalej ako je uvedené v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 17 prítomných 17 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 17/2020, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 
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Bod č. 6.16. – Žiadosť spoločnosti Mako plus, s.r.o. o nájom nebytových 

priestorov v budove Mestského Futbalového štadióna, Fraňa Kráľa 1, 977 01 

Brezno 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Predkladá riaditeľ Technických služieb 

Ing. Jeremiáš a spracovala pani Ing. Purgátová, hlavná ekonómka. Nech sa páči, pán riaditeľ.  

 

Ing. Lukáš Jeremiáš, riaditeľ Technických služieb: Dobrý deň, vážený pán primátor, pani 

zástupcovia, pani poslankyne a páni poslanci. Spoločnosť Mako plus si dala žiadosť 

o prenájom priestorov. Sú to priestory, v ktorých doteraz vykonávala svoju činnosť, je to 

činnosť pohostinstva s názvom Bistro 11. Bola im vypočítaná suma nájmu neprevyšujúca 

minimum podľa zásad hospodárenia a tak isto služby spojené s nájmom podľa spotreby 

v roku 2019. Jedná sa len o priestory v priestoroch futbalového štadióna. Tá drevená prístavba 

je vo vlastníctve žiadateľa o nájom.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre. Ďakujem. Stanoviská komisií?  

 

Mgr. Martin Juhaniak, predseda finančnej komisie: Finančná komisia odporúča schváliť 

tento materiál ako je pripravený.  

 

Ing. arch. Ján Králik, predseda komisie pre rozvoj mesta: Tak isto aj komisia pre rozvoj 

odporúča MsZ schváliť materiál.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Otváram rozpravu, nech sa 

páči, kolegyne, kolegovia. Prvý do rozpravy pán poslanec Baran, nech sa páči.  

 

Ing. Miroslav Baran, poslanec: Aj na základe včerajšieho pracovného stretnutia by som 

chcel dať poslanecký návrh na zníženie tohto nájmu o 50% z dôvodu vysokého 

a neprimeraného nájmu vzhľadom na dáku polohu a veľkosť toho, by som to nazval baru, 

alebo reštaurácie, ktorá je na futbalovom štadióne.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Ja len dovysvetlím, tí, ktorí 

ste neboli. My sme sa bavili o tom, že tá výška nájmu, ktorá je tu na druhom podlaží na 

štadióne je vyššia omnohokrát ako objektov, ktoré prenajímame napr. na námestí s výkladom 

do námestia. Stačí si premerať štvorce a pozrieť si nájomné zmluvy, ktoré máme. Aj sme 

včera konkretizovali, že ktoré. A naozaj tu to nie je nič, poviem, extra lukratívne už len 

vzhľadom na to, že je to na tom podlaží a bez tej prístavby, ktorá tam je vo vlastníctve nie 

mesta, ale práve tohto žiadateľa, tak by to bolo už úplne neatraktívne a nezaujímavé. Takže 

vzhľadom na všetky tie okolnosti, ktoré sme včera prebrali, tak musím aj ja povedať, že 

s týmto návrhom sa stotožňujem, lebo nájmy budeme prehodnocovať síce, ale ak si pozriete, 

ktoré sú, tak tento je neprimeraný vo vzťahu k tým ostatným. Dobre. Ešte niekto ďalší do 

rozpravy? Ak nie, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla najprv 

pozmeňujúci návrh pána poslanca Barana. Teda zníženie nájomného o 50% tak ako je určené.  
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Neuvedený: MsZ mesta Brezna schvaľuje poslanecký návrh Miroslava Barana o zníženie 

nájmu spoločnosti Mako plus, s.r.o. o 50%.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Vieme všetci o čom hlasujeme, nech sa 

páči, kolegyne, kolegovia, hlasujte.  

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 16 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Poprosím návrh uznesenia ako celok.  

 

Neuvedený: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie žiadosť Mako plus, s.r.o. Brezno 

o nájom nebytových priestorov v budove mestského futbalového štadióna. 2.) vyhlasuje pre 

účel nájmu nehnuteľný majetok mesta Brezna v správe príspevkovej organizácie Technické 

služby Brezno za prebytočný. 3.) schvaľuje 3/5 väčšinou všetkých hlasov poslancov, ďalej 

ako je uvedené v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Nech sa páči, kolegyne, 

kolegovia, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 16 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 18/2020, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

Bod č. 6.17 – Odkúpenie pozemkov Stavba Kompostáreň Brezno – uzatvorenie 

zmluvy o budúcej kúpnej zmluve s Jozefom Muránskym, Margitou 

Škvarkovou a Pavlom Koštialom 

 

 

 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nech sa páči.  

 

Mgr. Michal Vetrák: Z dôvodu majetko-právneho vysporiadania pozemkov pre akciu Stavba 

Kompostáreň  Brezno je potrebné uzatvoriť zmluvu o budúcej kúpnej zmluve medzi pánom 

Jozefom Muránskym ako budúcim predávajúcim č. 1, medzi pani Margitou Škvarkovou ako 

budúcou predávajúcou č. 2 a pánom Pavlom Koštialom ako budúcim predávajúcim č. 3. 

Predmetom prevodu by bol pozemok, parcela EKN 11499/3 o výmere 136 m2. Budúci 

predávajúci by predávali svoje spoluvlastnícke podiely vo veľkosti 1/3, 14/48, resp. 1/24. 

Kúpna cena za prevod týchto spoluvlastníckych podielov bola vyrokovaná vo výške 455 €, čo 

predstavuje 3 €/m2  pozemku. Náklady na správne poplatky spojené s návrhom na vklad do 

katastra bude znášať kupujúci, teda mesto Brezno. Materiál je predložený z toho dôvodu, že 
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mesto Brezno ako budúci kupujúci má povinnosť v územnom, resp. stavebnom konaní 

preukázať stavebnému úradu právny vzťah k pozemku, ktorý by oprávňoval budúceho 

kupujúceho zriadiť na ňom požadovanú stavbu pričom jednou z možností je aj uzatvorenie 

zmluvy o budúcej kúpnej zmluve.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Ten bod 6.17. je 

v nadväznosti aj na bod 11.4., ktorý sme tiež dopĺňali. Otváram rozpravu, nech sa páči, 

kolegyne, kolegovia. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby 

predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie majetko-právne 

vysporiadanie pozemkov pre akciu Stavba Kompostárne Brezno, uzatvorenie zmluvy 

o budúcej kúpnej zmluvy s Jozefom Muránskym, Margitou Škvarkovou a Pavlom Koštialom. 

2.) schvaľuje, ďalej tak ako je uvedené v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Zo 17 prítomných 17 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 19/2020, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

Bod č. 6.18. – Opakované schválenie súťažných podmienok OVS 

o najvhodnejší návrh na uzatvorneie kúpnej zmluvy na predaj nehnuteľného 

majetku mesta Brezno, budovy bývalej ZŠ na Školskej ulici č. 5 v Brezne, 

vrátane príslušenstva a priľahlých pozemkov 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nech sa páči.  

 

JUDr. Iveta Biela: Na pracovnom zastupiteľstve 11.12. bol schválený spôsob predaja 

a podmienky OVS na predaj majetku budovy bývalej ZŠ spolu s pozemkami 

a príslušenstvom. Na základe uznesenia mesto vyhlásilo OVS 07.01. s tým, že v lehote na 

predloženie návrhov v trvaní 30 dní nebol predložený žiadny súťažný návrh. Mesto má 

v úmysle pokračovať v OVS s tým, že je zámer znížiť kúpnu cenu pôvodne určenú v týchto 

prvých podmienkach vo výške, ktorú zastupiteľstvo určí v návrhu, ktorý máte predložený. Je 

navrhnuté zníženie o 50%. To znamená, že kúpna cena podľa nových podmienok by bola 

554 682 €. Ďalej do podmienok OVS by bolo zapracované splnenie podmienky uchádzača 

s tým, že víťazný uchádzač je povinný objekty užívať na realizáciu výchovných 
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a vzdelávacích aktivít minimálne po dobu 15 rokov od ich nadobudnutia. Ostatné podmienky 

by teda ostali v pôvodnej podobe.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: My sme si toto prebrali aj včera na tom 

pracovnom stretnutí. Bavili sme sa ešte, že by sme zapracovali to predkupné právo. Takže 

v prípade schválenia návrhu, aby sme počítali potom aj s touto podmienkou. To ako 

predkladateľ návrhu. Počítajme s tým. Komisie?  

 

Mgr. Martin Juhaniak, predseda finančnej komisie: Finančná komisia odporúča schváliť 

materiál tak ako je pripravený.  

 

Ing. arch. Ján Králik, predseda komisie pre rozvoj mesta: Komisia pre rozvoj odporúča 

MsZ tak isto schváliť materiál tak ako je predložený.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Otváram rozpravu, nech sa 

páči, kolegyne, kolegovia. Rozpravu končím, žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh 

na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) schvaľuje podľa §281-282 Zákona 

č. 513/1991, ďalej tak ako je uvedené v texte. 2.) súhlasí v prípade, že OVS bude neúspešná 

s jej opakovaným vyhlásením za rovnakých podmienok schválených v bode 1.) tohto 

uznesenia.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy?  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: Zapracovávame podmienku o predkupnom práve mesta 

Brezna pri predmetnej nehnuteľnosti.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Nech sa páči, kolegyne, 

kolegovia, hlasujte.  

 

Hlasovanie: Z 18 prítomných 18 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 20/2020, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

 

Bod č. 7. – Správy hlavnej kontrolórky 
 

Bod č. 7.1. – Správa o kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky mesta v roku 

2019 
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Bod č. 7.2. – Správa o plnení opatrení prijatých na odstránenie ndostatkov 

zistených pri kontrolách hlavnej kontrolórky mesta v roku 2019 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Predkladá pani kontrolórka, tiež 

materiál spracovala. Nech sa páči.  

 

Ing. Ingrid Konečná Veverková, hlavná kontrolórka: Vážené poslankyne, vážení poslanci, 

pán primátor. V súlade so zákonom o obecnom zriadení predkladám správu o kontrolnej 

činnosti. Je to povinnosť v zmysle zákona o obecnom zriadení, predkladať vám hneď na 

začiatku roka správu o mojej činnosti. Vzhľadom k tomu, že po každej kontrole predkladám 

výsledky tejto kontroly, tak túto správu spracovávam štatistickým spôsobom, čiže obsahuje, 

koľko bolo vykonaných kontrol a aké boli výsledky týchto kontrol. Čo sa týka druhej správy, 

je to správa o plnení opatrení, čiže môžem konštatovať, ako som konštatovala aj pred rokom, 

že kontrolované prostredie sa zlepšilo. Naozaj. Aj zmenou legislatívy, že ja dávam 

odporúčanie na prijatie opatrení, tak tieto opatrenia sú prijímané vecné, stručné. Naozaj sú 

splnené a ja môžem hodnotiť všetky tie subjekty, ktoré patria do mojej kontrolnej pôsobnosti, 

že sa to zlepšilo výrazným spôsobom. A naozaj aj ten počet kontrol, ktoré sú ukončené bez 

zistených nedostatkov je vyšší. Ďakujem pekne.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujeme pekne aj my. Nech sa páči, 

kolegyne, kolegovia, rozprava. Pani poslankyňa Skačanová, nech sa páči.  

 

Mgr, Eva Skačanová, poslankyňa: Ďakujem pekne za slovo a ďakujem pekne aj pani 

hlavnej kontrolórke. Teší nás, že takto pozitívne si to zhodnotila a že skutočne asi sa 

posúvame dopredu tým správnym smerom. Ďakujem veľmi pekne.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ja som veľmi rád, že komunikujeme 

intenzívne. Aj veľa razy sa poradíme s pani hlavnou kontrolórkou, že ako postupovať, aby 

sme veci mali v poriadku a zákonne, čo je pre nás samozrejme dôležitá priorita v rámci 

fungovania. Pán poslanec Struhár, nech sa páči.  

 

Mgr. Daniel Struhár, poslanec: Ja sa len chcem spýtať, čo všetko, akú kompetenciu máš ako 

kontrolór? Že či v podstate kontroluješ len právne veci a finančné alebo môžeš nahliadnuť aj 

do papierov ako chodu školy samotného alebo žiakov, ktorí navštevujú trebárs školy alebo 

inštitúcie? A ich správanie atď. To asi neni v tvojej kompetencii.  

 

Ing. Ingrid Konečná Veverková, hlavná kontrolórka: Ja kontrolujem v rámci kontrolnej 

pôsobnosti, čiže v rámci kontrolovaných subjektov, ktoré sú aj uvedené v tej správe, všetko. 

Ale nemôžem kontrolovať veci, ktoré zasahujú do práv a povinností osôb právnických 

a fyzických. Čiže pokiaľ je tam, príklad ti poviem, správne konanie, daňové konanie a tieto 

veci, ktoré sa dotýkajú buď právnickej osoby alebo fyzickej osoby, tak tam vstupovať 

nemôžem.  

 

Ing. Ingrid Konečná Veverková, hlavná kontrolórka: To je školská inšpekcia.  
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JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Tam sú na to správne postupy zase 

v zmysle zákona, ktoré musia subjekty, ktoré sú dotknuté, dodržiavať.  

 

Ing. Ingrid Konečná Veverková, hlavná kontrolórka: Čo sa týka škôl, tam je to upravené 

v zákone 596 a v podstate tam sú rozlíšené aj sťažnosti, ktoré, napr. rieši samospráva, ale 

sťažnosti, ktoré rieši školská inšpekcia. Čiže napr. ani správanie pedagógov nemôžeme 

kontrolovať. Ja nemôžem kontrolovať ani vedenie.  

 

Ing. Vladimír Strmeň, poslanec: Ďakujem. Napriek tomu, že pani hlavná kontrolórka 

konštatovala výrazné zlepšenie, ešte stále keď si to dáme na percentá, tak tých kontrol 

s nedostatkami je viac ako bez. Mňa by zaujímalo posledný odsek písmeno b, ide o kontroly 

náročné na obsah a rozsah. Takže by som poprosil spomenúť niektoré tie kontroly, ktoré teda 

boli ako nedostatkové zistené. Dve-tri. Ďakujem. Lebo v minulosti sme to mali. Mali sme 

podrobnejšiu správu o kontrolách. Teraz je to viac-menej v úrovni štatistiky. Takže ktoré to 

boli? Kde boli tie zistenia. A nemusíš hovoriť všetkých 12.  

 

Ing. Ingrid Konečná Veverková, hlavná kontrolórka: Ja som naozaj vychádzala z toho, že 

predkladám všetky tie výsledky, ktoré sú hneď bezprostredne. To tu hľadám. Keď ukončím 

kontrolu, tak ja vždy predložím výsledok kontroly. To znamená, že nemala som za potrebu to 

dávať aj do správy o kontrolnej činnosti a čo sa týka tých nedostatkov, naozaj musím 

povedať, že moje kontroly sú rozdelené do dvoch takých línií. To sú kontroly metodické, kde 

naozaj je prijatý zákon, ktorý je veľmi komplikovaný. Teraz napr. poviem, zákon o (nezr.) 

govermente, kde ideme radšej formou preventívnou a organizujeme s pani prednostkou 

školenie pre zamestnancov, lebo je to tak zložitý zákon, ktorý sa mení každý štvrťrok. Čiže 

jednak sú to metodické kontroly, kde naozaj už tie nedostatky nemôžem konštatovať práve 

preto, lebo dopredu upozorníme a robíme prevenciu práve pri tých nových zákonoch a pri 

tých nových právnych predpisoch. A potom sú to zákony, ktoré sú veľmi zložité, jednak 

z hľadiska predmetu kontroly a jednak sú nedostatky konštatované aj preto, lebo, poviem to 

otvorene, nebola prijatá novela alebo nová právna úprava, na ktorú už dávnejšie upozorňujem. 

Čiže keď idem zaradom, tak v podstate viete, posledné nájomné zmluvy boli nedostatky. 

Nedostatky boli v mestskom kamerovom systéme. Nedostatky boli v podstate v tých, kde je aj 

širší rozsah predmetu kontroly. Napr. nájomné zmluvy boli zmluvy ešte od čias spred 8 rokov, 

lebo jednalo sa o to, aby sa vlastne napravili a urobili nové, no poviem to úprimne, tie staré 

veci nemali spisy. Čiže tam je ťažko, keď príde nový referent alebo nový zamestnanec, keď 

nemá skade si zohnať tie podklady, tie doklady. Čiže robíme maximum, aby sa to scelilo, 

poviem to tak. Nie pozemky, ale scelili doklady. No a potom poviem úprimne, sú to aj veci, 

ktoré naozaj je potrebné vždy novelu nejakého právneho nášho interného predpisu, konkrétne 

zásad hospodárenia s majetkom, kde je tá potreba akútna. Poviem to otvorene, aj teraz sme 

schválili o 50% zníženie nájomného. Čiže je potrebné tie zásady hospodárenia jednoducho 

novelizovať. No a ďalšou takou kontrolou bolo, kontrola nakladania alebo proste 

poskytovania dotácií, kde rovnako výsledok kontroly bol, že sa zmenil alebo bola nová právna 

úprava, nové VZN. Opäť, bola to kontrola nie na základe. Viete, ja musím rozlíšiť, čo je ešte 

nejakým spôsobom možné zo strany kontrolovaného subjektu riešiť a čo je naozaj vplyv tých 

právnych úprav. Aby sme boli napr. pri tých dotáciách konkrétni. Tam nastalo niekoľko 

právnych úprav. Ja som tam riešila aj protesty prokurátorov, ale nie náš protest, lebo my sme 
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ani nemali, ale protesty prokurátorov z celého Slovenska, kde vďaka týmto protestom som 

vlastne navrhovala úpravy do toho VZN, aby bolo aktuálne. Čiže myslím si, že to stačí. Ak 

ešte niečo. Ale ja musím fakt a záver skonštatovať, že čo je v silách tých kontrolovaných 

subjektov, ja to vidím aj podľa toho, ako sa mi pracuje. Ako sa mi robia tie kontroly. Čiže tu 

môžem fakt skonštatovať zlepšenie toho kontrolovaného prostredia. Ďakujem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Snažíme sa vždy všetko včas aj 

predložiť aj keď neviem, že by bol nejaký problém s niečím.  

 

Ing. Ingrid Konečná Veverková, hlavná kontrolórka: To ja o tom ani nediskutujem. To ja 

sa kukám na kolegov kontrolórov, keď mi povedia, že im nechcú dať doklady. To ja mám 

úplne ústretovo. Dokonca ma teraz prekvapila ZŠ s MŠ Karola Rapoša, ktorá mala termín 

25.02. a mala som minulý týždeň už doklady predložené. Takže ja proste vôbec nemám také 

problémy ako kolegovia. Ja však všetko promptne sa u nás rieši a fakt výrazne pomohla aj tá 

zmena legislatívy. Ja dávam odporúčania. Veľmi to pomáha tým kontrolovaným subjektom. 

Lebo povedzme si úprimne. Moje odporúčania prijímajú formou opatrení, ale je to z ich 

strany pomoc, ako vítajú tú moju pomoc a je to z ich strany naozaj aj taká ústretovosť, že 

nikto nerieši, či to moje odporúčanie je také alebo onaké. 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: My sme si povedali aj s pani hlavnou 

kontrolórkou, že radšej prevencia, radšej, hlavne keď sú nejaké možno problémové veci, aby 

sa kontrola spravila. Šak niektoré boli aj na môj podnet robené. Aby jednoducho sme 

postupovali vždy správne a či už tie správne konania alebo iné veci, ktoré máme v pôsobnosti 

boli vykonávané tak ako jednoducho majú v zmysle zákona.  

 

Ing. Ingrid Konečná Veverková, hlavná kontrolórka: A ešte ak môžem dodať. Je to na tej 

strane 3 v tej mojej správe o plnení opatrení, kde ja som tam uviedla, že kontrola nájomných 

zmlúv, financovania, investičných akcií atď. Čiže uviedla som to do tej mojej správy, pán 

poslanec. Ale keby bolo potrebné, zmením, rozšírim správu, len som sa nechcela opakovať. 

Aj som rada, že môžem teraz takto sa prejaviť slovne.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: No vidíš. Je to fajn. Takže máme to 

vysvetlené. Ja len k tým zásadám, lebo sa to tu spomenulo už viackrát. Tí, ktorí ste boli včera 

na pracovnom stretnutí, tak viete. Ale pre tých, ktorí neboli, tak spomeniem. My už v podstate 

od septembra minulého roku spracovávame znalecký posudok na trhové ceny alebo trhovú 

výšku nájmov. Ten by sme mali mať spracovaný, ako pán zástupca Juhaniak nás včera 

informoval, zhruba do dvoch mesiacov, a potom sa môžeme k tým zásadám vrátiť. Myslím, 

že je to najobjektívnejší spôsob, ako vyhodnotiť výšku nájmu, či už pre jednotlivé zóny alebo 

objekty v rámci mesta, teda vo vlastníctve mesta, ktoré prenajímame. Takže pracuje sa aj na 

tomto. Určite sa k tomu vrátime a budeme pracovať na tom, aby to bolo nastavené čo 

najlepšie. Ešte niekto ďalší do rozpravy? Ak nie, rozpravu končím. Žiadam návrhovú 

komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie správu 

o kontrole činnosti hlavnej kontrolórky mesta v roku 2019.  
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JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce 

návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 18 prítomných 18 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 21/2020, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Poprosím bod 7.2.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie správu o plnení 

patrení na odstránenie nedostatkov zistených pri kontrolách hlavnej kontrolórky mesta v roku 

2019.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce 

návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 18 prítomných 18 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 22/2020, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

 

Bod č. 8. – Správa o výsledku kontroly dodržiavania podmienok pre prijatie 

návratných zdrojov financovania 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Predkladá pani hlavná kontrolórka, tiež 

materiál spracovala, nech sa páči.  

 

Ing. Ingrid Konečná Veverková, hlavná kontrolórka: Ďakujem pekne. Takže toto je tiež 

plnenie mojej povinnosti, ktorú mám v zmysle zákona o rozpočtových pravidlách územnej 

samosprávy. Predkladám vám správu o výsledku preverenia, teda dodržania podmienok pre 

prijatie návratných zdrojov financovania. Práve pri tejto správe zopakujem to, čo som 

povedala pri predošlom bode, že ja vám predkladám fakt úplnú správu. Je tam naozaj nie len 

výsledok, že áno, boli splnené podmienky pre prijatie návratných zdrojov financovania, ale je 

tam uvedené všetko. Takto pristupujem pri každej kontrole a moje správy o výsledkoch 

kontrol sú aj zverejnené na webe, čiže keby ste ich už nemali, tak môžete ich tam aj 

prelistovať. Čo sa týka tohto preverenia, ja som preverila tieto podmienky pre prijatie 

návratných zdrojov financovania na základe žiadosti, ktorá mi bola doručená zo strany 

primátora mesta. Uviedla som vám tam právnu úpravu a uviedla som vám tam aj to, v akej 

situácii alebo ten prehľad o návratných zdrojoch financovania so stavom k 31.12. Uviedla 
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som vám teda ktoré návratné zdroje financovania alebo úvery sa započítavajú do dlhu mesta 

a ktoré sa nezapočítavajú. A uviedla som vám tam aj podmienky na prijatie návratných 

zdrojov financovania v prípade, že by sme ten úver nebrali. To znamená, to je ten prvý riadok 

rok 2020 a potom s tým, že keď prijmeme úver, ako budeme spĺňať pravidlo 60%. To je 

pravidlo podľa §17, odsek 6, písmeno a). A ako budeme spĺňať podmienky pravidla 25%, to 

je pravidlo 17, odsek 6, písmeno b). Do tých ročných splátok, ktoré musíme splniť som 

započítala celý ten úver vo výške 900-tisíc s tým, že je aj uvedené v tých podmienkach, tento 

úver musíme splatiť, v prípade, že ho použijeme na bežné výdavky, do konca roku do 31.12. 

A ak by sme ho použili na kapitálové výdavky, tak do roka od prijatia. Rozprávala som sa aj 

s vedúcou ekonomického odboru, kde sme si prekonzultovali tieto veci, opäť ten iný prístup 

aj ku kontrole a ku mne ako ku kontrolórke. Prediskutovali sme všetky tie veci, naozaj tie 

podklady som dostala obratom ako bolo možné mi ich dať a zhodli sme sa na tom, ubezpečila 

ma, že budeme sa snažiť, vedenie mesta, aby sa naozaj tie úvery použili prevažne na 

investičné. Čiže. Nejaká tá podmienka nejakého preklenutia tých bežných výdavkov nám 

nehrozí alebo budeme sa snažiť, aby sme nepoužili tieto peniaze na bežné výdavky. Čiže ja 

v závere konštatujem, že podmienky na prijatie návratných zdrojov financovania sú mestom 

splnené. Samozrejme, myslím si, že nie je potrebné tu ani povedať ani opakovať, určite ste to 

včera konštatovali na pracovnom stretnutí, že musíme urobiť všetko pre to a prijať všetky 

možné opatrenia, aby sme jednoducho ten úver do roka splatili. Čiže je to naozaj náročné. Tak 

ako som aj uviedla v stanovisku k návrhu rozpočtu. Sme trošku v iných podmienkach, 

budeme musieť viac zabojovať tento rok, ale myslím si, že sa nám to spoločne podarí. 

Ďakujem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem pekne. Ja len, ak môžem, tak 

doplním, lebo nebudem sa potom k tomu vracať v tom ďalšom bode. My v podstate do 

polroka máme množstvo platieb. Ja som to hovoril tým, s ktorými sme o tomto diskutovali. 

Máme množstvo platieb a jednoducho, aby sme to zvládli, tak potrebujeme tento prekleňovací 

úver. V priebehu roka by sme to vedeli dorovnať, ale keďže vieme už teraz, že budeme 

musieť, tak ako sme sa bavili na viacerých stretnutiach, zaplatiť do polroka škôlky, 

výhliadkovú vežu, Brezinky druhú splátku, čo sme kupovali pozemky a domov pre seniorov, 

čiže len tieto 4 veľké investičné akcie a táto splátka jednoducho nás tak zaťažia, že 

nedokážeme do polroka vygenerovať toľko finančných prostriedkov, aby sme to bez toho 

prekleňovacieho úveru zvládli. Ale urobíme všetko preto, opäť, zase aby do konca roka 

splatený bol a samozrejme išli sme ďalej tak, ako sme si nastavili aj v tých víziách, ktoré 

máme. Tento rok máme tých investičných akcií strašne veľa, naozaj strašne veľa a poviem, 

možno to bude, vyzerá to tak investične, najnáročnejší rok, keď to zoberiem za 5 rokov tohto 

vedenia. Takže naozaj sa nebudem nudiť a toto nám pomôže na to, aby sme v pohode zvládli 

ten prvý polrok a prešli do toho druhého polroku. Potrebujem to jednoducho tak, aby to bolo 

v poriadku. Dobre. Ja len toľko. Ďakujem. Otváram rozpravu, nech sa páči, kolegyne, 

kolegovia. Ako prvá pani poslankyňa Dzurmanová, nech sa páči.  

 

PhDr. Petra Dzurmanová, poslankyňa: Ďakujem. Chcela som sa spýtať na tie investičné 

akcie, ale to si už vlastne odpovedal. A ešte sa chcem opýtať, ak je teda v zmysle zákona, že 

nesmie prekročiť úver 60% skutočných bežných príjmov, percentuálne koľko vlastne to bude 

tvoriť?  
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Ing. Ingrid Konečná Veverková, hlavná kontrolórka: Je to uvedené v tej tabuľke, je to 

25%. 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Ešte niekto ďalší do rozpravy? Ak nie, 

rozpravu končím, žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie správu 

o výsledku kontroly dodržiavania podmienok pre prijatie návratných zdrojov financovania.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 18 prítomných 18 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 23/2020, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

 

Bod č. 9. – Prijatie návratných zdrojov financovania – univerzálneho 

kontokorentného úveru 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Predkladám ja, spracoval odbor 

ekonomiky a financovania. Nech sa páči. Pani vedúcu máme chorú.  

 

Neuvedená: Takže dobrý deň, vážený pán primátor, vážený poslanecký zbor. Už tu bolo 

predrečnené, už pán primátor zdôvodnil z akého dôvodu berieme ten univerzálny 

kontokorentný úver a tú indikatívnu ponuku máte priloženú. Neviem, čo ešte viac povedať.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Ďakujem. Finančná?  

 

Mgr. Martin Juhaniak, predseda finančnej komisie: Finančná odporúča schváliť.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Ďakujem pekne. Otváram rozpravu, 

nech sa páči, kolegyne, kolegovia. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú 

komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) schvaľuje prijatie univerzálneho 

kontokorentného úveru vo výške 900-tisíc € za podmienok uvedených v indikatívnej ponuke 

Slovenskej sporiteľne, a.s.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  
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Hlasovanie: Z 18 prítomných 18 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 24/2020, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

Bod č. 10. – Zadanie na spracovanie Územného plánu mesta Brezno 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Predkladám ja, spracoval architekt 

mesta Brezno. Nech sa páči.  

 

Neuvedená: Dobrý deň, vážený pán primátor, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

vážení prítomní. Týmto vám predkladám materiál k schváleniu dokumentu Zadanie na 

vypracovanie nového Územného plánu mesta Brezno, ktorý bol riadne prerokovaný v zmysle 

požiadaviek stavebného zákona, zverejnený bol od 20.08.2019 – 10.10.2019. Zadanie bolo 

predložené na pripomienkovanie dotknutým obciam, samosprávnemu kraju, právnickým 

osobám, orgánom štátnej správy a verejnosti. Doručené pripomienky, spolu 27, boli 

vyhodnotené a v zmysle vyhodnotenia stanovísk a pripomienok, ktoré je prílohou, bolo 

zadanie upravené. Následne mesto Brezno požiadalo Okresný úrad v Banskej Bystrici, okres 

výstavby a bytovej politiky ako nadradený orgán územného plánovania o posúdenie tohto 

dokumentu. Okresný úrad v Banskej Bystrici dokument posúdil a vydal súhlasné stanovisko. 

Dokument Zadanie na vypracovanie Územného plánu mesto Brezno podľa stavebného zákona 

podlieha schváleniu MsZ. Takto je pre vás dokument pripravený.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Ďakujem pekne. To konečne berte tak, 

že to je neskutočná tortúra sa dostať do tohto štádia. Nie ako výčitka alebo niečo podobné, 

aby to bolo správne chápané. Tortúra. Ale tak keď to musíme, tak musíme. Máme cieľ, tak 

ideme za ním. Nech sa páči, stanoviská.  

 

Ing. arch. Ján Králik, predseda komisie pre rozvoj mesta: My s tým samozrejme 

súhlasíme. Odporúčame MsZ schváliť.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Ďakujem, otváram rozpravu. Nech sa 

páči, kolegyne, kolegovia. Pán poslanec Barančok, nech sa páči.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: Len som sa chcel spýtať takú informatívnu správu, že ako 

odhadujeme čiastku, koľko nás to bude stáť?  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Šak to je vysúťažné. To nemá byť 

prečo v dôvodovej správe, lebo to sme už mali v schvaľovaní zastupiteľstva pred dvomi 

rokmi minimálne. Len to si nepamätáme, tak preto si to ani ja nepamätám, ale viem, že 

nejakých 45-tisíc?  

 

Neuvedená: 40.  
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JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  40-tisíc euro, ale vravím, to už bolo 

v zastupiteľstve, len dva roky trvajú tie procesy.  

 

Neuvedení: (nezr.) 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Preto hovoríme aj s pani hlavnou 

kontrolórkou, že to je naozaj tortúra, kým sa dostaneme do tohto štádia, ale berme to tak, že 

robíme ten plán na 15 rokov. Takže naozaj je to zložitý proces a ja ďakujem aj pani 

architektke, lebo myslím si, že to bude mať svoju kvalitu. Pôjde ešte samozrejme 

pripomienkové konanie, kde sa bude vyjadrovať aj verejnosť a samozrejme aj my, atď. Ale je 

to veľmi náročné. Bolo to niekoľko sedení, v teréne, atď. A tie papiere, to ani nehovorím. 

S faktickou pán zástupca Králik, nech sa páči.  

 

Ing. arch. Ján Králik, poslanec: Ak môžem k tomu len to dodať, že to samotné 

vypracovanie toho územného plánu je ďaleko kratší časový úsek ako celý tento proces 

schvaľovanie všetkých tých etáp, ktoré sú skutočne. To je podstatne náročnejšie ako tá 

samotná práca. Nechcem akože dehonestovať tú prácu, ale skutočne legislatívne dostať sa do 

štádia schválenia územného plánu, to je naozaj práca. To, čo my tvrdíme, že dodatok, keď sa 

robí, tak to trvá polroka. To nie je práca tých projektantov na tom pláne, to je skutočne 

zabezpečiť všetky tie vyjadrovačky a všetky tie dokumenty, ktoré sú treba k tomu, aby to 

mohlo byť schválené. Ďakujem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Ďakujem. Ale treba povedať, že už 

pred 4 rokmi sme si povedali, že nám jednoducho treba nový územný plán, aj vzhľadom na tie 

investičné aktivity, ktoré v meste máme. A nový územný plán nám zase poskytne možnosti 

ďalšieho rozvoja, čiže je to pre nás veľmi dôležitý dokument, ktorý dúfam tento rok 

uzavrieme.  

 

Ing. arch. Ján Králik, poslanec: 13 dodatkov hovorí o tom, že naozaj už ten pôvodný plán 

nie je aktuálny vôbec.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Pán poslanec Palovčík, nech sa páči.  

 

Milan Palovčík, poslanec: Ďakujem veľmi pekne. Som tiež veľmi rád, že sme sa maximálne 

pohli. Fakt gratulujem a blahoželám. A som veľmi rád. Dúfam, že tá verejnosť sa bude mať 

možnosť k tomu vyjadriť, šak aj my to budeme určite. Lebo tých pripomienok zo strany 

občanov, mesta, atď, šak aj my ako poslanci sme oslovovaní, tak ja si myslím, že tam 

zapracujeme. O tom to je.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Tak bude samozrejme diskusia o tom. 

Budeme viackrát k tomu ešte sedieť si myslím. Tá diskusia bude široká, lebo bude zapojená 

celá verejnosť. Samozrejme, ten, kto má nejaký záujem na nejakej zmene, riešení, bude sa to 

samozrejme vyhodnocovať. Treba ale povedať, že my musíme dodržať v prvom rade  zákon 

a legislatívne podmienky. To je najdôležitejšie a atď. Nejdem zdržovať. Dobre. Rozpravu 

končím. Nech sa páči, návrhová komisia.  
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Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie predkladaciu 

správu k Zadaniu pre Územný plán mesta Brezno. 2.) súhlasí s postupom prerokovania 

Zadania pre Územný plán mesta Brezno so spôsobom vyhodnotenia pripomienok vznesených 

v rámci prerokovania Zadania pre Územný plán mesta Brezno. 3.) schvaľuje Zadanie pre 

Územný plán mesta Brezno, ďalej tak ako je uvedené v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 18 prítomných 18 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 25/2020, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

Bod č. 11. - Rôzne 
 

Bod č. 11.1. – Poskytnutie dotácie z rozpočtu mesta Brezna na rok 2020 pre 

Slovenský zväz biatlonu 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Predkladám ja, spracoval odbor 

ekonomiky a financovania. V podstate aj k tomuto návrhu sme si už povedali minimálne 

dvakrát na tých pracovných sedeniach. Zase sa nejdem opakovať. Otváram rozpravu, ak budú 

otázky, odpoviem. Nech sa páči, kolegyne, kolegovia. Ak nikto do rozpravy, rozpravu 

končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) schvaľuje poskytnutie dotácie 

z rozpočtu mesta Brezna na rok 2020 pre Slovenský zväz biatlonu, ďalej tak ako je uvedené 

v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 18 prítomných 18 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 26/2020, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 
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Bod č. 11.2. – Návrh na schválenie zmeny zástupcu mesta Brezno ako člena 

Dozornej rady Veolia Energia Brezno, a.s. 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Predkladám ja, spracoval útvar 

prednostu MsÚ. Otváram rozpravu. Tiež sme si prešli tento návrh, vieme o čo ide. Včera na 

pracovnom sedení sme to rozobrali. Nech sa páči do rozpravy, ak chce niekto. Pani 

poslankyňa Skačanová, nech sa páči.  

 

Mgr. Eva Skačanová, poslankyňa: Ďakujem pekne kolegom za prejavenú dôveru. Ďakujem 

za možnosť pracovať v Dozornej rade a týmto dňom sa vzdávam členstva v Dozornej rade. 

Ďakujem pekne.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Dobre. Ďakujem. Ak nikto ďalší do 

rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna v súlade s ustanovením §11, odstavca 

4, písmena a) Zákona č. 360/1990 Zbierky o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov 

1.) schvaľuje odvolanie Mgr. Evy Skačanovej, poslankyne MsZ mesta Brezna z funkcie člena 

Dozornej rady, ďalej tak ako je uvedené v texte. 2.) schvaľuje do funkcie člena Dozornej rady 

Veolia energia Brezno, ďalej tak ako je uvedené v texte, PhDr. Petru Dzurmanovú, ďalej tak 

ako je uvedené v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 18 prítomných 18 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 27/2020, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

 

Bod č. 11.3. – Návrh na schválenie spolufinancovania projektu Mobilita na 

úradoch vo výške min. 5% v rámci výzvy na predkladanie žiadostí 

o poskytnutie dotácie v pôsobnosti MV SR na podporu sociálnych 

a kultúrnych potrieb a riešenie mimoriadne nepriaznivej situácie rómskej 

komunity v roku 2020 

 

 

 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nech sa páči, pani vedúca.  
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Neuvedená: Dobrý deň, vážený pán primátor, vážený poslanecký zbor. Nejdem opakovať 

celý ten dlhý a zložitý názov. Projekt alebo resp. takéto drobné projekty využívame na 

vzdelávacie a preventívne aktivity. Tentokrát je potrebné aj schválenie spolufinancovania 

MsZ. Jedná sa o sumu 128,68 € z celkovej sumy 2 573,68€ a požadovaná dotácia je 2 445 €.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Ďakujem.  Otváram rozpravu. Ak nikto 

do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna schvaľuje spolufinancovanie projektu 

Mobilita na úradoch vo výške min. 5% v rámci výzvy na predkladanie žiadosti o poskytnutie 

dotácie v pôsobnosti MV SR na podporu sociálnych a kultúrnych potrieb a riešenie 

mimoriadne nepriaznivej situácie rómskej komunity v roku 2020, ďalej tak ako je uvedené 

v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 18 prítomných 18 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 28/2020, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

 

 

Bod č. 11.4. –Podanie žiadosti o NFP na realizáciu projektu Kompostáreň 

Brezno v zmysle výzvy Zhodnocovanie biologicky rozložiteľných komunálnych 

odpadov 

 

 

 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Toto sme si dali do podmienok. Určite 

si spomínate. V podstate my sme tú Kompostáreň, ktorú máme, i keď to sa nedá porovnávať 

s tým, čo je v tejto žiadosti, pretože to je celá technológia na spracovanie takéhoto odpadu. 

Ale ten priestor na Vrbovej je navrhnutý a máme zmluvu o budúcej zmluve s investorom, 

ktorý má vybudovať nový závod, ktorý by podporil tvorbu pracovných miest na území mesta. 

My sme už odvtedy samozrejme pracovali na tom, aby sme mali Kompostáreň ďalšiu, ale 

modernú, s modernými technológiami, so všetkým, čo tam má byť. Tak, aby do budúcna to 

malo naozaj význam pri spracovaní takéhoto odpadu na území mesta. Takže z toho dôvodu sa 

spracoval tento zámer. Poviem, sme na hrane, to sme si aj včera vraveli, aby sme všetko stihli, 

čo je veľmi dôležité, aby sme postúpili ďalej. Podmienkou je aj samozrejme schválenie MsZ. 

Nech sa páči, pán vedúci, ak poviete o technológii možno skús viac, kolegom. Lebo sa aj 

včera pýtali na pracovnom stretnutí a vy ste mali aj tie posledné rokovania. Nech sa páči.  
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Neuvedený: Dobrý deň. K technológii mestskej kompostárne. V súčasnosti nemôžeme 

zbierať domový biologicky rozložiteľný kuchynský odpad, pretože ho nemáme kde 

likvidovať. Nová kompostáreň s tromi kontajnermi zabezpečuje hlavne likvidáciu práve tohto 

biologicky rozložiteľného kuchynského odpadu z domácností, kde nastavíme zber 

z jednotlivých bytov aj z RD a následne prostredníctvom Technických služieb budeme 

zbierať a likvidovať v týchto uzavretých boxoch. Tieto uzavreté boxy majú biologické filtre, 

aby nedochádzalo k obťažovaniu zápachom najbližších rodinných domov, ktoré máme na 

Mliekarenskej ulici. V súčasnosti máme z ekonomického hľadiska výnimku na zber 

kuchynského odpadu. Táto výnimka nám končí budúci rok. Takže máme zákonné povinnosti 

likvidovať aj kuchynský odpad, ktorý myslím si, že v značnej miere, keď sa nám podarí ho 

odkloniť od komunálneho odpadu, nám zlacní zvoz komunálneho odpadu, pretože tento 

biologicky rozložiteľný budeme vedieť spracovať a ďalej využiť v prospech zelene mesta, 

čím aj znížime náklady na hnojenie, keď budeme používať kompost, ktorý si samy 

dopestujeme.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre. Ďakujem pekne, stačí aj takto.  

Ja len ešte doplním, že ak by sme sa touto otázkou nezaoberali, to je v nadväznosti na to, čo 

povedal pán vedúci, nastupujú tvrdé sankcie od určitého obdobia v podobe finančných plnení 

zo strany nášho mesta. My už dnes sa nám zvýšil poplatok za uskladnenie komunálneho 

odpadu. Tam sme šli hore, nie? Zo 7 na 12 €. Čiže to je všetko vo finančnom vyjadrení, čo sa 

dnes bavíme, čiže my robíme všetky opatrenia preto, aby sme do budúcna viac zhodnocovali, 

viac separovali atď. A samozrejme menej platili, lebo to potom musíme premietnuť do platieb 

našich občanov, čo by sme nechceli a nechceme, pretože zo zákona sme povinní a tie 

poplatky nastaviť tak, ako jednoducho sú, aby kryli náklady. Čiže mesto by nemalo doplácať, 

to boli aj posledné kontrolné zistenia zo strany NKU pri kontrolách. Že jednoducho mestá 

porušujú zákon, ak doplácajú financovanie odpadov, spracovanie, atď. Takže naozaj na tomto 

treba intenzívne pracovať. Bude to čím ďalej prísnejšie. Tie termíny sú jasné. 2021, 2022 atď. 

Musíme sa zaoberať dokonca aj skládkami, pretože aj to bude končiť do budúcna, čiže 

musíme hľadať alternatívy aj k tomuto na čom už tiež pracujeme v rámci združenia Sekológ 

a jednoducho treba sa nám pripraviť na to, že táto legislatíva bude len a len prísnejšia. 

Otváram rozpravu. Prosím vás, ten náklad ešte povedzme, lebo aj to sa pýtali, ak si náhodou 

nestihol niekto pozrieť.  

 

Neuvedený: Náklad je do 3,5 milióna a spolufinancovanie mesta je 5% - 175 000 €.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Ďakujem otváram rozpravu, nech sa 

páči, kolegyne, kolegovia. Prvá pani poslankyňa Dzurmanová, nech sa páči.  

 

PhDr. Petra Dzurmanová, poslankyňa: Ďakujem pekne. Ja som len chcela pri tejto 

príležitosti povedať alebo dať taký návrh do budúcna, aby sme sa možno zaoberali aj tým, 

keďže v Brezne osobne poznám veľmi veľa ľudí, ktorí sú veľmi tak namotivovaní na pomoc 

tejto planéte, aby sme možno minimálne na školy a možno na nejaké miesta v jednotlivých 

častiach našich sídlisk dali takúto možnosť, aby tí ľudia odkladali tento biologicky 

rozložiteľní odpad. Nemusíme chodiť ďaleko. Príkladom je Nitra, kde to úžasne funguje na 

mnohých miestach.  
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JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Ale to je v rámci tohto projektu 

riešené.  

 

PhDr. Petra Dzurmanová, poslankyňa: Ale to ja neviem. Takže, ak je to, tak je to výborné, 

takže treba v tomto trende pokračovať a určite to bude pozitívne vnímané našimi ľuďmi.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Samozrejme, aj ten zber tohto odpadu 

bude riešený v rámci tohto projektu.  

 

PhDr. Petra Dzurmanová, poslankyňa: Netreba to preháňať zase s množstvom  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  My nepreháňame, my budeme musieť 

to, čo nám ukladá zákon, plniť. Takže toto je veľmi dôležité. Preto vravím, že sa to mení 

a bude to čím ďalej prísnejšie, takže treba sa na to pripraviť a pre nás najlepšou možnosťou je 

to, že budeme čerpať fondy na takéto zariadenia. Lebo z vlastných je to momentálne pri tých 

všetkých investíciách, ktoré máme, nepredstaviteľné. Ale jednoducho to potrebujeme. Teraz 

mi aj pani prednostka našepkáva. Kupujeme tam aj nádoby na biologicky rozložiteľný. To je 

to, čo hovorím, určite v rámci tohto projektu je riešené aj toto, lebo my keď sme aj s tou 

firmou sedeli, s ktorou sme komunikovali v rámci tých možností technologických, ktoré 

v súčasnosti sú, tak bavili sme sa aj o tých kampaniach, o zbere, atd. Ale to sú už nadstavby 

mimo toho, čo sa bavíme. Takže dobre.  

 

Neuvedený: Ak môžem k tomuto. V rámci projektu je aj zakúpenie kompostovateľných 

sáčkov na prvý rok prevádzky, kde každá rodina dostane, každý byt v bytovom dome, 100 

sáčkov, aby dva razy do týždňa mohol vykladať kompostovateľný odpad 

v kompostovateľných sáčkoch. Lebo ak sa to bude odovzdávať v mikroténoch, tak to nie je 

možné ďalej spracovať. Je problematické to zase tie mikrotény z toho dostať, takže je to 

premyslené až do tých detailov. Ak máte záujem, príďte, podrobne popíšeme, alebo za 

riaditeľom Technických služieb. Veľa sme s ním komunikovali, aby to bolo nastavené ako 

reálne triedenie a zbieranie. Aby to nebolo čosi, čo vyzbierame, vysypeme a keď to bude 

smrdieť, budeme hľadať, kde to dáme.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Určite sme nerobili projekt pre projekt. 

My sme sa o tej praktickej stránke bavili x-krát, aby to fungovalo a bolo to udržateľné pre nás 

z hľadiska budúcej prevádzky. Ešte niekto ďalší? Ak nie, rozpravu končím. Žiadam návrhovú 

komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna schvaľuje predloženie žiadosti o NFP 

s názvom Kompostáreň Brezno, ďalej tak ako je uvedené v texte. 2.) zabezpečenie povinného 

spolufinancovania projektu, to je min. 5 % z celkových oprávnených výdavkov vo výške 

175 000 €. 3.) zabezpečenie financovania neoprávnených výdavkov, ktoré vzniknú v priebehu 

realizácie projektu alebo budú nevyhnutné na dosiahnutie jeho cieľa.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  
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Hlasovanie: Z 18 prítomných 18 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 29/2020, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

 

 

Bod č. 11.5. – Podanie Žiadosti o NFP na realizáciu projektu MŠ Hlaviná 

 

 

 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Poprosím, pani vedúca.  

 

Neuvedená: Dobrý deň, vážený pán primátor, zástupcovia, vážené poslankyne, poslanci. 

Predložili sme vám návrh na podanie žiadosti o NFP na vybudovanie MŠ v časti Hlaviná. 

Zariadenie je navrhnuté ako dvojpodlažné. Kapacita bude 40 detí. Finančnú stránku máte 

v dôvodovej správe na poslednej strane. Upozorňujem, že výzvou sú stanovené tzv. 

benchmarky, teda finančné limity. Z toho sme vypočítali oprávnené výdavky. V súčasnej 

dobe nemáme kompletnú projektovú dokumentáciu a dorába sa rozpočet, takže sme vám dali 

orientačný a predpokladaný stavebný náklad, čo je 540 000 €. To znamená, že z oprávnených 

výdavkov mesto má povinnosť platiť spolufinancovanie 5% a rozdiel oprávnených 

a neoprávnených výdavkov, čo by malo byť do 200 000 €. Hovorím, že dali sme 

predpokladané stavebné náklady. Predpokladáme, že to bude nižšie, pretože toto sme trošku 

natiahli, aby sme sa do tej sumy zmestili. Na schválenie žiadosti o NFP je potrebné 

spolufinancovanie a samozrejme schválenie MsZ, preto potrebujeme uznesenie MsZ. V tomto 

operačnom programe nie je potrebné vyčíslovať presnú sumu spolufinancovania. Takže je 

tam uvedených len tých 5%. My sa budeme snažiť s projektantom rokovať tak, aby ten 

rozpočet bol čo najnižší.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  V podstate toto je zase nevyhnutné, 

aby sme to schválili aj v zastupiteľstve tak, ako požaduje riadiaci orgán. Treba povedať, tak 

ako sme sa včera zase bavili s tými, ktorí boli na pracovnom stretnutí, že jednoducho tento 

projekt potrebujeme aj vzhľadom na legislatívu, ktorá sa upravila. Vzhľadom na predškolskú 

dochádzku, ktorá nás čaká, povinnú predškolskú dochádzku atď. A samozrejme na prácu aj 

s touto komunitou, kde takéto zariadenie potrebujeme a myslím si, že viacerí aj privítame. 

Zhruba toľko. Ostatné v rozprave odpovieme. Nech sa páči, kolegyne, kolegovia. Pán 

poslanec Ambros, nech sa páči.  

 

Mgr. Pavel Ambros, poslanec: Tak ja vítam tento projekt. Myslím, že asi nikomu netreba 

pripomínať, že toto je cesta, ktorou treba riešiť rómsku problematiku. Len taká otázočka, či 

vieme, koľko je momentálne hlavne detí, resp. skadiaľ všadiaľ budú tam deti dochádzať, 

keďže sme to aj riešili aj na poradách už dlhšie aj tú Hlavinú aj ďalšie veci. A či do 

budúcnosti Hlaviná 2 asi sa bude riešiť a či aj tam to bude riešené alebo?  
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JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Áno. Odpoviem, čo viem. Čo sa týka 

Hlaviný 2, to budeme mať v ďalšom zastupiteľstve, lebo tam nemáme ešte spracovaný 

rozpočet, ale v podstate projekt máme hotový. Momentálne ho stavebne povoľujeme, po 

stavebnom povolení bude presne stanovený rozpočet a bude to predmetom rokovania MsZ. 

Takže samozrejme bežia aj tieto procesy. My sme v týchto prípravách týchto projektov 

možno rok a pol alebo dva, keďže tie procesy trvajú tak ako trvajú. Ale vidíte, že jednoducho 

stíhame podávať tie žiadosti do termínov, ktoré potom stanovujú výzvy, čo je veľmi dôležité. 

Čiže aj z tohto sa teším, že sa nám podarilo znovu pripraviť tak, aby sme znovu podali 

žiadosť a mohli byť úspešní pri čerpaní nenávratných zdrojov financovania. Čo sa týka detí, 

čo sa pýtaš, tak to by možno vedela pani vedúca Lamberková, že koľko detí približne.  

 

Neuvedená: Počet detí vám neviem povedať.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Len ja poviem, že pre nás to ani neni 

veľmi podstatné, čo sa týka Hlaviny, pretože táto škôlky bude pre deti z celého Brezna. Čiže 

my tu nelimitujeme, že táto škôlka je len pre Hlavinú a pod. Táto škôlka je pre všetky deti, 

ktorú budú mať záujem do tejto škôlky chodiť a samozrejme spĺňa podmienky, čo sa týka 

poradovníka atď., ktoré už máme nastavené interne. Takže tak ako si ty povedal, snažíme sa, 

aby táto problematika bola riešená komplexne. Zapájame sa v podstate do všetkých výziev, 

ktoré momentálne idú. Aj pri práci s touto komunitou a samozrejme budeme sa snažiť, aby 

sme boli úspešní a tá situácia sa zlepšila aj prostredníctvom týchto projektov. Neviem. Ešte si 

sa pýtal niečo, na čo by sme ti konkrétne? Na toto nevieme odpovedať, že na Hlavine koľko 

detí. Pani vedúca hovorí, že nie. 

 

Neuvedený: (Nezr.) 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Samozrejme aj to projektujeme. To 

sme sa bavili aj na tých pracovných stretnutiach, že aj na tomto pracujeme. Či už je to 

chodník Bujakov, či je to most, ktorý potrebujeme doriešiť a samozrejme bavili sme sa aj 

o tom, že by sme sčasti rozšírili aj tú cestu, čo ma upozorňoval kolega Marcinek, čo som, my 

sme si to boli pozrieť osobne. Sme sa tade prešli, takže sme sa bavili o tom, že v ktorých 

častiach by sa to dalo ako upraviť, aspoň provizórne, aby sa aj ten prístup a ostatné veci 

zlepšili. Takže naozaj sa snažíme aj v rámci tohto, riešiť to komplexne, nie len nejakým 

jedným opatrením, ale naozaj viacerými, ktoré by pomohli k tomu, aby tá situácia sa zlepšila. 

Dobre. Nech sa páči, ešte ak niekto k tomuto bodu. Ak nie, rozpravu končím. Žiadam 

návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna schvaľuje predloženie žiadosti o NFP 

s názvom MŠ Hlaviná, Brezno, ďalej tak ako je uvedené v texte. 2.) zabezpečuje povinnosť 

spolufinancovania projektu, to jest min. 5% z celkových oprávnených výdavkov. 3.) 

zabezpečenie financovania neoprávnených výdavkov, ktoré vzniknú v priebehu realizácie 

projektu a budú nevyhnutné na dosiahnutie jeho cieľa.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  
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Hlasovanie: Z 18 prítomných 18 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 30/2020, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

 

 

Bod č. 11.6. – Podanie žiadosti o dotáciu na realizáciu projektu Akčný plán na 

opatrenia mesta Brezna zamerané na zmiernenie dôsledkov zmeny klímy.  

 

 

 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nech sa páči, ďalej nejdem čítať ten 

dlhý názov.  

 

Neuvedená: Takže v tejto žiadosti sa chceme zapojiť do výzvy cez Nórske fondy, to 

znamená, že sme hľadali partnera v Nórsku, to je podmienky výzvy. To je jedna vec. A ďalšie 

tie opatrenia a ich spracovanie a naplánovanie je dosť zložitý proces, takže spolupracujeme 

s externou firmou. Základné podmienky výzvy sú, že musíme dodržať 15 – 21 opatrení 

a hlavne musíme preukázať, že tými opatreniami budeme šetriť CO2 takmer vo výške 1 800 

ton. Celá realizácia projektu je naplánovaná na tri roky, ale ten ukazovateľ šetrenia CO2 je 

dosť náročné splniť. Takže s tou externou firmou spolupracujeme na tom, aby sme tam mali 

hlavne opatrenia, ktorými dosiahneme tento ukazovateľ. Do dôvodovej správy som vám 

napísala príklady tých opatrení. Tieto všetky, ktoré tam sú, určite budeme realizovať 

v priebehu 36 mesiacov a keď bude potrebné, tak doplníme ďalšie. Začať by projekt mohol 

niekedy v lete alebo na jeseň tohto roku. Žiadosť sa prekladá do konca tohto mesiaca. Návrh 

na uznesenie sme predložili z dôvodu, aby sme mali lepšie bodové hodnotenie, pretože 

záujemcov je veľa. Pokiaľ ide o finančné prostriedky, tiež som vám napísala, že max. čo 

môžeme dostať je 1 400 000 €, z tohto sme sa odvíjali a na to to budeme chcieť napasovať. 

Plus naše spolufinancovanie. Takže budeme sa snažiť zmestiť s financiami do výšky 

1 474 000 €. Medzi tie aktivity patrí napr. zateplenie dvoch škôlok alebo výmena okien na 

budove MsÚ. Nákup elektromobilu a pod. Čiže hlavne aktivity na zníženie CO2. Ale aj 

výsadba zelene, výsadba stromov, kríkov. Budeme budovať lúčne spoločenstvá. Dočítate sa, 

určite ste videli v dôvodovej správe, takže z mojej strany asi všetko.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Ďakujem. Ja len doplním ešte, že 

v podstate my sme splnili aj tú podmienku partnerstva, pretože ja som sa zúčastnil na 

konferencii medzinárodnej v Osle, kde sme partnera našli, čo som bol veľmi rád, lebo nie 

všetkým sa to podarilo. Zo Slovenska tam bolo 14 miest. My sme boli z tých najmenších, 

pretože boli tam hlavne krajské mestá a ďalší, ale som veľmi rád, že sa nám aj toto podarilo 

a je to jeden z hodnotných ukazovateľov, ktoré musíme splniť. Toto partnerstvo by sme chceli 

samozrejme ďalej rozvíjať a budeme aj teraz v marci mať stretnutie s týmto partnerom tu na 

Slovensku. Verím, že to prenesieme aj do ďalšej spolupráce. Čo chcem ale povedať je to, že 

som veľmi rád, že sa zapájame aj do týchto fondov, do ktorých sa mesto ešte nezapájalo 
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v minulosti, pretože tá suma samozrejme je zaujímavá, čo sa týka čerpania, ale aj tie 

opatrenia. A ja sa veľmi teším z toho, že môžeme získať finančné prostriedky aj na škôlku, 

čím by sme v podstate všetky škôlky v priebehu krátkeho obdobia dokázali dať do poriadku. 

Čo si myslím, že je veľmi dobre. A samozrejme sú tam aj tie ďalšie opatrenia, ktoré zase budú 

pomáhať tomu, aby tie dopady klímy boli aj na území mesta čo najmenšie. Treba povedať aj 

to, ja len doplním pre vašu informáciu, že sa budeme zapájať do ďalších nórskych fondov. Tie 

sa budú týkať hlavne kultúrnych objektov a tu by sme chceli ísť so zvonicou, čo už 

pripravujeme projekt, finalizujeme, dva roky. Tiež poviem, lebo na základe archeologických 

výskumov a všetko, čo bolo potrebné k spolupráci s krajským pamiatkovým úradom, 

jednoducho bola to tiež zložitá cesta, ale myslím si, že aj toto sa nám podarí. Takže myslím, 

že toto je nastavené veľmi dobre a budem osobne veľmi rád, ak sa nám podarí byť úspešní aj 

v týchto fondoch. Je na to predpoklad, pretože my jedny z mála splníme tú podmienku 

partnerstva, čo splní veľmi málo miest na Slovensku. Takže aj toto bolo pre nás veľmi 

dôležité. Niet nad dobré vzťahy, ako sa povie. Otváram rozpravu a odpoviem na otázky, ak 

budú. Nech sa páči, kolegyne, kolegovia.  

 

Mgr. Pavel Ambros, poslanec: Chcem veľmi pochváliť, aj myšlienky aj to, že sa takýmto 

smerom mesto uberá. Čiže je to, považujem to za jeden z mála materiálov, ktorý ma veľmi 

potešil, ktoré sa dodatočne dopracovávali do zastupiteľstva. Takže toto je fakt že jeden z mála 

výborných, teda nie že jeden z mála, jeden výborný projekt. Takže držím palce a chcem sa 

ešte opýtať, či sa v rámci tohto projektu neuvažovalo aj nejaký systém dažďových záhrad.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Šak v tomto projekte sú.  

 

Neuvedená: Možno tam nie sú, prepáčte. Možno nie sú uvedené v tých, možno som ich 

nevypichla, ale sú tam.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  V tomto projekte je viacero plôch, 

ktoré budú spĺňať podmienku niečoho obdobného ako je dažďová záhrada. To sú tie ako lúky 

alebo ako to nazvať, čo spomínala pani vedúca. Nemyslím si, že jeden z mála projektov, lebo 

každé zastupiteľstvo vám dávame nové a nové projekty. Práveže ich máme už toľko, že ani 

prehľad niekedy nemáme, že čo všetko, lebo momentálne je rozpracovaných na meste 107 

projektov, čo je na také malé mesto ako sme my v porovnaní s ostatnými, vysoký 

nadštandard. A vravím, my sa dnes porovnávame už iba s krajskými mestami, nie s mestami 

obdobnými nášmu mestu. Komunikujem s týmito primátormi a oni sa pýtajú, že ako to 

stíhame a skade máme peniaze. To je vždy takáto otázka. Ale jednoducho toto ide, z toho sa 

teším a sú tam aj dažďové záhrady. Dažďové záhrady budeme mať, ale aby som doplnil pre 

teba informáciu, aj v iných projektoch. To je napr. riešenie Ulice Boženy Němcovej, kde 

spracovávame v súčasnosti projekt. Tiež budeme mať dažďové záhrady pri spracovaní ulice 

Štúrova a tiež budeme mať najbližšie, čo bude aj realizácia, musíme dosúťažiť, je schválenie 

projektu pri Dome kultúry, tam budú tiež dažďové záhrady v rámci tohto projektu, čo sú už 

schválené. Toto je schválený projekt. Čiže máme viac takýchto projektov na území mesta a tu 

napr. tých lúk alebo dažďových záhrad, čo sa pýtaš, tak je ich niekoľko. Viac ako 10, čo som 

videl. 14 dokonca. Takže naozaj je toho dosť. Nech sa páči, pani poslankyňa Dzurmanová.  
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PhDr. Petra Dzurmanová, poslankyňa: Ďakujem. Ja možno že som len nezachytila, že 

ktoré je to partnerské mesto prosím? Lebo neviem, nikde som ho nenašla.  

 

Neuvedená: Nenašla, lebo som ho tam nenapísala. Meno toho partnerského mesta som 

nenapísala, ani vám ho teraz bohužiaľ spamäti nepoviem. Ospravedlňujem sa, ale môžem 

doplniť do mailu, keď budete chcieť, lebo budeme mať partnerskú dohodu s nimi, ktorá je 

prílohou, povinnou prílohou žiadosti, takže môžem vám potom dať informáciu, aby ste si ho 

mohli nájsť na internete.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Hneď ti poviem, len nechcem to zle 

vysloviť, aby to potom náhodou niekto nepočul a budú nás biť. A just to neviem nájsť teraz. 

Dobre. Ďalej pani poslankyňa Skačanová, aby som nezdržiaval.  

 

Mgr. Eva Skačanová, poslankyňa: Ďakujem pekne  za slovo. Chcem sa opýtať, keďže 

žiadosť ešte nie je skompletizovaná. Prijmete ešte možno aj nejaké nápady?  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Nie.  

 

Neuvedená: Určite môžeme o tom uvažovať.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Nie. Neprijeme. Ja poviem prečo. Lebo 

toto sme jednoducho uzavreli a ideme do ďalších vecí, ktoré musíme pripraviť behom dvoch 

týždňov. Hovorím otvorene. Lebo jednoducho nie je na to čas. Ako máme teraz podať na 

riadiaci orgán (IROP?) zmeny a doplnenia, kde práve pani Ing. Halasová, je týmto zahltená, 

ktorá pracuje na týchto veciach. Takže ja to vravím aj s odôvodnením, to nie je preto, že nie, 

že nechcem, ale nestíhame jednoducho. Máme Odda, môžete si to pozrieť, je to veľmi pekné 

mesto, je to menšie mesto, zhruba polovica obyvateľov nášho. Majú nás prísť aj navštíviť. 

Čiže máme avizovanú aj návštevu z tohto mesta. Oni by mali prísť prví, v podstate potom ak 

sa dohodneme na ďalšej spolupráci, budeme podpisovať pravdepodobne nejakú zmluvu 

o partnerstve. O všetkom budeme informovať, budete toho súčasťou samozrejme. Partnerstvo 

spočíva hlavne v tvorbe opatrení na zamedzenie vplyvov klímy. To je ten prvý projekt, do 

ktorého ideme, kde si máme vymieňať skúsenosti a pri aplikovaní tých opatrení, ktoré majú 

zmeniť alebo zabrániť dopadom zmeny klimatických zmien na území našich miest. Aby ste 

mali predstavu, oni majú napr. inú problematiku. Oni riešia záplavy, čiže zmenou klímy 

v podstate majú veľké prívalové dažde a posledné roky v tomto meste, to je zase už v rámci 

komunikácie, čo sme riešili, v tomto meste riešili hlavne problémy so zaplavovaním celého 

mesta. Ak si potom pozriete Google, lebo z tých kopcov, ktoré majú, oni riešia to, že majú 

také prívalové dažde, ktoré zaplavia celé mesto v určitom období. A oni sa snažia urobiť teraz 

opatrenia, ktoré by v podstate eliminovali tieto zrážkové vody. To je ich hlavná problematika. 

Oni keď si pozreli charakter nášho mesta, tak im sa to páčilo, že v podstate sme niečo 

obdobné, že sme tiež medzi kopcami a môžeme riešiť podobné problémy do budúcna ako 

majú oni, lebo približne charakterovo sme obdobné mesto. Je to veľmi pekné mesto inak. 

Vidíte aj z fotiek, ak to pozeráte. Dúfam, že sa podarí nám rozvinúť možno aj takéto 

partnerstvo. Máme teraz viacero návrhov, ale zatiaľ vás tým nezaťažujem, aj na iné 

partnerstvá, napr. s Ruskou federáciou. Tam nejaké mestá. Nórsko sme rozbehli atď., ale vždy 

budeme zvažovať, že čo má pre nás nejaký význam a aby to malo nejakú hodnotu a prínos do 
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budúcna v rámci aj nejakých medzinárodných vzťahov nášho mesto. Takže mesto máte, 

môžete pozerať.  

 

Neuvedená: Chcem pochváliť teda mesto naozaj, že sa zaoberá týmito myšlienkami, pretože 

o vodozádržných opatreniach a o tom, že vodu treba zadržiavať a nie ju posielať veľmi rýchlo 

do mora po spadnutí, o tom sme tu hovorili už pred možno 4 – 5 rokmi. Takže ja len držím 

palce, aby toto všetko vyšlo a určite sa teda ozvem a možno v nejakom inom projekte bude 

možné využiť to, čo mám.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Určite sa môžeš. Len to, k čomu ty 

smeruješ, ak sa bavíme o zrážkových vodách, tak budú teraz výzvy, ktoré sa týkajú hlavne 

zrážkových vôd v extraviláne mesta. To budú hlavne lesy, lebo to je, narážam na to, čo si 

povedala. Lesy a možno polia, pretože vieme dnes aj čo sa týka zrážkových vôd, orieme 

a orali sme v minulosti. Čiže obhospodarovanie poľnohospodárskej pôdy a veľkým 

problémom, čo je v rámci aj literatúry alebo aj tej odbornej verejnosti rozoberané a pripravujú 

sa teraz opatrenia a výzvy aj na toto, je odvedenie zrážkových vôd práve z lesov. Lebo to je 

veľký problém, že napr. po zvážniciach veľa razy tá voda stečie veľmi rýchlo do priľahlých 

potokov a riek a jednoducho tá voda sa neudrží v tom prostredí lesa, čím v podstate dochádza 

k vyschýnaniu atď. Je to zložitá téma, na dlho, ale zaoberáme sa aj týmto, ale to už je potom 

pre pána riaditeľa lesov, lebo on už s týmto bude počítať v prípade, že sa budeme zapájať do 

ďalších výziev.  

 

Mgr. Eva Skačanová, poslankyňa: Ale vďaka aj tým napr. dažďovým záhradám a všetkým 

tým prvkom, ktoré práve mesto sa snaží cez tieto projekty robiť, si vlastne tu vytvárame taký 

malý kolobeh. Tú našu takú správnu mikroklímu, takže všetky tieto kroky, ktoré robíme ako 

mesto, sú veľmi pozitívne. Ďakujem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Určite áno. my na to myslíme, aj keď 

robíme parkovacie miesta, že nás kritizujú, že zaberáme zelené plochy, ale treba povedať, že 

tie parkovacie miesta, čo my dnes robíme zo zatrávňovačov, držia vlahu tak isto ako trávnik. 

My sme práve preto pristúpili k takýmto riešeniam, pretože to je dokázané. Jednoducho ten 

systém, ktorý robíme my alebo realizujeme, drží vlahu tak isto ako ktorákoľvek trávnatá 

plocha. Alebo zelená plocha. Pán poslanec Palovčík.  

 

Milan Palovčík, poslanec: Pán primátor, spomínali sme tie dažďové vody. Ja si pamätám, že 

sme robili na tom projekte tie poldre. Ja viem, že tento projekt, čo spomínala pani 

Medveďová je niečo iné. Ale ja si myslím, že či je záujem alebo budú ešte tie projekty 

vypísané a možnosti na tie poldre, lebo na tom sme robili dva alebo tri roky a v akom štádiu 

to je?  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  My sme informovali, len asi si nebol 

na tom stretnutí, keď sme hovorili o tom, že my sme, pani poslankyňa Skačanová sa o to 

zaujímala, takže vie, je informovaná. My sme v podstate celú túto agendu odovzdali Povodiu 

Hrona ako podniku, pretože jednou z tých podmienok, čo sme hovorili, bolo naviazanie na 

hlavný tok. A my sme opatrenia na hlavnom toku ako mesto robiť nemohli, ale aj z hľadiska 

celej tej realizácie a prípravy nám prišlo ako oveľa vhodnejšie, keď jednoducho túto 
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problematiku celú dorieši Povodie Hrona. My sme sa stretli s generálnym riaditeľom 

niekoľkokrát. Posledne sme boli v Banskej Štiavnici za ním a potvrdili nám to aj písomne. 

Čiže ak by si chcel nejaké informácie, môžeš kľudne aj prostredníctvom nás, ale momentálne 

ti neviem povedať. My sme v podstate všetko, čo sme mali spracované do súčasnej doby, 

odovzdali tam. Aj čo sa týka verejného obstarávania, lebo to sme robili. Ešte máme. Čiže 

takto. Ešte niekto ďalší? Nikto ďalší, tak rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby 

predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna schvaľuje 1.) predloženie žiadosti 

o dotáciu na realizáciu projektu Akčný plán na opatrenie mesta Brezna zamerané na 

zmiernenie dôsledku zmien klímy, ďalej tak ako je uvedené v texte. 2.) zabezpečenie 

realizácie projektu v súlade s podmienkami výzvy. 3.) zabezpečenie finančných prostriedkov 

na spolufinancovanie realizovaného projektu vo výške 74 000 €, ďalej tak ako je uvedené 

v texte. 4.) zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu 

mesta.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 18 prítomných 18 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 31/2020, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

 

Bod č. 11.7. – Ústna informácia predsedov komisií MsZ mesta Brezno 

o činnosti komisií 

 

 

 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nech sa páči, tí, ktorí máte záujem 

vystúpiť, predsedovia komisií. Pán poslanec Struhár, nech sa páči.  

 

Mgr. Daniel Struhár, poslanec: Ďakujem, ja by som chcel požiadať o to stretnutie, na 

ktorom sme sa včera dohadovali, aby sme sa stretli ohľadom prerozdelenia dotácií pre 

športové a kultúrne telesá a skúsili rokovať o možno nejakom inom pomere prerozdelenia 

týchto dotácií. Ďakujem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Dobre. Do 2 týždňov dáme vedieť, tak 

aby všetci sa nejak pripravili a prišlo čo najviac zúčastnených. Pán poslanec Strmeň, nech sa 

páči.  
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Ing. Vladimír Strmeň, poslanec: Ďakujem. Komisia pre verejný poriadok sa zaoberala 

problematikou sťahovania MsP zo súčasných priestorov do náhradných priestorov 

a diskutovali sme o tom na dvoch sedeniach v januári aj vo februári, a proste tento návrh sa 

komisii zdá nie veľmi efektívny a rentabilný. Prijala teda uznesenie, ktoré ja ako predseda 

komisie som sa zaviazal prečítať a poinformovať aj MsZ aj vedenie mesta, aké uznesenie. 

Komisia pre verejný poriadok odporúča vedeniu mesta prehodnotiť možnosť zotrvania MsP 

v doterajších priestoroch. Tieto plne zodpovedajú na činnosť MsP aj v zmysle vyhlášky č. 

391/2006. Navrhované objekty na M. R. Štefánika 2, teda kde by sa mali sťahovať, to je časť 

vedľa nás, netvoria jednotný celok, čo by mohlo spôsobiť neefektívnosť činnosti a riadenia 

MsP. Sú tam ponúkané priestory HLP Grafiku, poznáme to takmer všetci. Priestory, kde by 

teda šatne boli na poschodí, toalety vo dvore pri Múzeu komunizmu. Čiže ako dosť také. 

A dokonca tí mopsáci, ako ich ľudovo voláme, by mali sedieť pred budúcou radnicou. Takže 

z titulu tohto aj ďalších, ktoré ešte poviem, komisia neodporúča presťahovať MsP 

z priestorov, ktoré momentálne užívajú. Do rozpočtu sme vyčlenili na prerábku tých 

priestorov 30 000 €. Po obhliadke projektu sme dospeli k názoru, že tieto finančné náklady na 

to, aby tá MsP mohla normálne fungovať, budú podstatne vyššie. Preto sme požiadali 

o položkovité nacenenie rozpočtu a čo by teda tá prerábka stála. 3.) Komisia odporúča 

vedeniu mesta zohnať priestory, ak sú mestské, ale zrejme mestské priestory už také nemáme, 

ale padol tam aj návrh o zakúpení nejakej budovy, ktorá by zodpovedala tomu, aby tá polícia 

aj do budúcna mohla efektívne pracovať. Predpoklad je, že možno sa ešte policajná zložka 

alebo policajti, počet policajtov, bude rozširovať a už tieto priestory, do ktorých ich chceme 

dať, sú na hrade pre 13 ľudí. Čiže potreboval som za potrebné informovať, lebo komisia 

v počte 9 členov jednomyseľne podporila toto uznesenie a ako nesúhlasí so sťahovaním MsP 

do priestorov, ktoré sú vybraté. To je za komisiu pre verejný poriadok. A za komisiu pre 

nezlučiteľnosť funkcií atď. by som chcel poprosiť pána primátora, keby na najbližšom 

pracovnom stretnutí sme si vyčlenili nejakých 5 – 10 minút, kde by sme teda poslancov znovu 

poinformovali spolu s tajomníkom komisie o zmenách ústavného zákona ohľadom 

nahlasovania majetku.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Môžeme aj teraz po zastupiteľstve 5 

minút.  

 

Ing. Vladimír Strmeň, poslanec: Môžeme. To bude na 5 – 7 minút. Ďakujem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Ďakujem. Čo sa týka tej MsP, tak 

poviem len to, že zaoberáte sa vecami, ktoré komisii neprislúchajú, ale to je jedno. Treba si 

pozrieť, že na čo bola komisia zastupiteľstvom určená, ale samozrejme rešpektujem to 

uznesenie v tom zmysle, že môžeme sa o tom ďalej baviť. To, čo tam boli uvedené informácie 

nie sú presne, to je ďalšia vec, pretože čo sa týka aj riešenia sedenia a pod. je to riešené trošku 

inak aj vo vzťahu k mopsu a pod. Ale samozrejme môžeme sa o tom do budúcna baviť, ak to 

nie je téma, že je uzatvorená a môžeme si k tomu sadnúť a rozprávať sa, ísť si to ešte pozrieť, 

aj jednotlivé priestory. Tá myšlienka je jednoznačná v tom, že ja chcem, aby tí policajti boli 

viditeľní na námestí. To je všetko. A nevravím, že sem nechodia, nie sú, ale to sídlo, keď 

bude tu, tu je najviac podnikov, tu je ten ruch. Ono to možno malo opodstatnenie, keď 

v minulosti fungoval aj Funny club, aj Sirius dokopy atď., ale dnes to už opodstatnenie 

jednoducho nemá, lebo tá situácia je iná. A tie problémy, ktoré máme hlavne tu a ktoré 
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riešime, sú na  námestí a v tých problémových častiach mesta, kde jednoducho tie výjazdy 

musia chodiť. Z tohto dôvodu jednoducho tá zmena pre žiadny iný, ale aj z hľadiska poviem, 

budúcej prevádzky, pre nás je lepšie, keď sústredíme naše zložky v jednom objekte ako keď 

ich máme porozdeľované kade-tade po meste a v iných častiach. Ale vravím, je to otvorené. 

Ako toto neni pre mňa nosná téma. Môžeme to doriešiť. My pripravíme nejaký návrh, bude 

tam samozrejme aj nejaký ten rozpočet. Čiže budeme sa o tom baviť a uvidíme. Ďalej pán 

poslanec Barančok, nech sa páči, za komisiu kultúry.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: Ďakujem. Ja som včera nebol zúčastnený pre môj 

zdravotný stav, čiže neviem čoho sa má týkať to stretnutie, len chcem upozorniť 20-teho už 

sedíme, čiže budúci týždeň vo štvrtok. Čiže netuším, čo sa týka tých dotácií a súm.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Bavíme sa o niečom inom. My sme sa 

včera rozprávali, čo sa týka poskytnutia dotácií hlavne vo vzťahu k tým subjektom, ktoré 

dostávajú alebo čerpajú aj nepriame dotácie. To je na využívanie hlavne našich objektov. 

Potom sú tie priame, ktoré prerozdeľujete vy, šport, kultúra. A či v podstate je správne 

nastavenie v tom zmysle, že kultúra a šport rovnako, čo sa týka rozsahu dotácií, pretože 

vieme, že pri kultúre riešime momentálne okolo 12 kultúrnych telies, ak si dobre spomínam, 

dotačne. Pri športe máme koľko? 30? Alebo 22. A máme ešte ďalšie žiadosti, čo si spomínal. 

K tejto téme sa vraciame pravidelne, ale ja som za to, sadnime si, vydiskutujme si. Tak sa 

môžeme v stredu stretnúť, ak tam mám voľno. Aby sme mali stretnutie zo štvrtku a vedeli 

predsedovia, že čo. Ešte niekto ďalší? Ak nie, prešli by sme k ďalšiemu bodu.  

 

 

 

 

Bod č. 12. – Otázky poslancov MsZ mesta Brezna na riaditeľa príspevkovej 

organizácie zriadenej mestom, riaditeľa obchodnej spoločnosti, v ktorej má 

mesto Brezno majetkovú účasť, riaditeľov rozpočtových organizácií 

zriadených mestom a náčelníka MsP 

 

 

 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nie je tu pán náčelník, ospravedlnil sa. 

Je na školení náčelníkov mestských polícii v rámci Slovenska, takže som ho ospravedlnil. 

Samozrejme, ak budete mať otázky, tak písomne potom zodpovieme. Nech sa páči, kolegyne, 

kolegovia, otázky. Pán poslanec Palovčík, môžeš rovno.  

 

Milan Palovčík, poslanec: Ďakujem. Ja by som chcel osloviť pána riaditeľa Technických 

služieb, že či nie je možné vybudovať prístrešok na západe pre cestujúcich, ktorí cestujú do 

Železiarní Podbrezová? Len jeden prístrešok je tam presklený, smer autobus do Brezna, tam 

je ten presklený, ale Podbrezovci, keď ráno, poobede a večer tam moknú ako také kurence, už 

roky sme poukazovali na to a stále tam nie je ten prístrešok pre nich. Keď si zoberiete, že 

ľudia tam cestujú, stoja, aj do nemocnice alebo čo, či nie je možné prístrešok tam vybudovať. 

Ďalej krčma Západ údajne, že nový majiteľ to ide kúpiť. Zatiaľ mám také informácie, ale stále 
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tam pretrváva, čo sme to aj s kolegyňou Dzurmanovou riešili viackrát, tie otváracie doby 

a narúšajú tam tí krčmoví spolužitie našich občanov, ktorí bývajú na ČLN. Ďalej by som chcel 

tiež ešte na riaditeľa Technických služieb na cestu Kozlovo, že či mi vie povedať, kedy a ako 

sa urobí, a touto cestou oslovujem aj poslancov za volebný obvod č. 2, choďte sa tam pozrieť. 

Niekoľko rokov sa to už rieši, pláce sa to tam štrkom a kadejakými drťami. Proste je to 

v dezolátnom stave vždy po zime a každý rok je to horšie a horšie. Obyvatelia z tejto časti, 

možno že aj niektorých z vás oslovili, ale už proste im dochádza trpezlivosť a mali by sme sa 

tam zaoberať riadne opravou tejto cesty. Z druhej strany od Bujakova (nezr.) čo majú tie 

záhradky, tam sa to spravilo, ale od tejto strany je to fakt v dezolátnom stave. A potom by 

som chcel ešte poukázať. Bolo v pláne parkovisko pre autá na Nálepkovej 5, na 

Sládkovičovej ulici, to je ten prvý výškový činžiak pri (nezr.) tam sa urobilo, ale to 

parkovisko pre autá a na Nálepkovej 5 bolo v pláne tam dole, ale nie je urobené. Či bude, 

ľudia sa spytujú a v akom stave to je. Lebo naplánované to bolo. Z mojej strany všetko, 

ďakujem pekne.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Otázky dávaš riaditeľovi Technických 

také, čo je na investičné. Tak tie otázky presne smerujte tým, ktorým patria, lebo polovicu 

otázok, čo si sa pýtal, pán poslanec, tak ti pán riaditeľ nezodpovie.  

 

Milan Palovčík, poslanec: Tak máme tu. Je tu aj pán investičák, či odišiel?  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Ďalej pani poslankyňa Štugnerová. 

 

Bc. Ľubica Štugnerová, MA, poslankyňa: Ďakujem za slovo. Ja som sa chcela spýtať, 

máme vybudovaná krásnu cestu, tu vychádzku na Kalváriu a tam sú tie jednotlivé stanovištia, 

ale tie tabuľky sú momentálne nečitateľné, čo sú s tým textom. Aby sa to nejak obnovilo 

alebo prípadne do budúcna nejak inak zhotovili, aby to jednoducho nehrdzavelo a dalo sa to 

čítať. A ďalšia vec. Chcela som sa spýtať na ulicu, na cestu na Hronskej, viem, že bolo 

spomenuté, že sa bude znova robiť, až keď sa bude realizovať stavba kúpaliska, ale tam to 

napojenie, ktoré je od Sládkovičovej po Jilemnického, teda konkrétne ten úsek, ktorý je 

popred Dr. Krošlákovú, tam sú naozaj veľké jamy, či sa to nedá aspoň zaplátať, lebo po zime 

sa tadiaľ ťažko dá prejsť. Ďakujem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Tá celá ulica ide byť v rekonštrukcii 

cyklotrasy, to sme už hovorili viackrát. Čiže v podstate celá tá ulica bude súčasťou. Ak sa 

mýlim, tak ma opravte. My sme hovorili v súvislosti s kúpaliskom, že sa bude rekonštruovať, 

lebo v podstate ak by sme križovali tie dve investičné akcie, len vieme, že ohľadom kúpaliska 

máme aj iný zámer, takže. V rámci cyklotrasy teraz to bude vyriešené. V marci začíname. To 

sme informovali. Pán poslanec Strmeň, nech sa páči.  

 

Ing. Vladimír Strmeň, poslanec: Ďakujem. Táto moja pripomienka je smerovaná na správcu 

parkoviska, pána Ing. Lukáča, riaditeľa mestských lesov, poprosím pretlmočiť. Príkazové 

značky vjazdu na parkovisko, šípky smer vjazdu sú strašne nízko aj z jednej aj z druhej 

strany. Už sú pokrkvané a ľudia si spätné zrkátka o ne zachytávajú, tak bolo by ich zdvihnúť.  
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JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Šak si v dozornej rade, tak mu to 

môžeš povedať.  

 

Ing. Vladimír Strmeň, poslanec: Mohol by som, ale nech je to oficiálne. My sme sa už 

totižto bavili.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Šak oficiálne na dozornej rade mu to 

môžeš.  

 

Ing. Vladimír Strmeň, poslanec: Nezáväzne sme sa o tom bavili. Dobre, takže pridvihnúť. 

Deratizácia, to asi budem musieť v rámci primátora riešiť. A pochvala na Technické služby 

od člena komisie pre verejný poriadok za promptné riešenie opakovaných problémov 

s osvetlením na ulici ČSA. Ďakujú občania.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Ešte osvetlenie, keď spomíname, to vás 

len informujem, lebo sme to nespomínali na žiadnom stretnutí, tak máme v súťaži 

momentálne celú Poľnú ulicu, čiže tá by sa mala realizovať teraz na jar. Verejné osvetlenie 47 

svetelných bodov, čo bude nové. A potom budeme ešte realizovať tie nové solárne svietidlá, 

čo sme sa bavili. Na Poľnej bude klasické, ale dávame tam už tzv. Smart osvetlenie, ktoré má 

5 nejakých úrovní, 5 režimov svietenia. Dá sa to nastavovať na diaľku, atď. Je to 

zaujímavejšie. Zase sú tie technológie iné, poviem, len 3 – 4 roky dozadu. Takže už dávame 

to najmodernejšie, čo je momentálne. Hlbokú budeme riešiť solárnym, lebo tam sa nám to 

neoplatí riešiť týmto spôsobom. Bolo by to drahé. Pán poslanec Fašang, nech sa páči.  

 

Ing. Miroslav Fašang, poslanec: Ďakujem za slovo. Ja sa chcem pána riaditeľa Technických 

služieb opýtať, kto má udržovať poriadok v prístreškoch na kontajnery, ktoré máme.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Nie Technické, práveže správcovia, tí 

ľudia, ktorí to majú. A robíme to veľa razy my. To treba povedať.  

 

Ing. Miroslav Fašang, poslanec: Ako viem, že to veľakrát robíme my. Ja som toho názoru, 

že by to mali správcovia. Ale chcem jednoznačné vyjadrenie, aby som to vedel tlmočiť.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  To ti môžem aj ja tlmočiť. My do 

správy dávame bytovým domom tieto stojiská a oni si tam majú udržiavať ten poriadok atď.  

 

Ing. Miroslav Fašang, poslanec: (nezr.) cez FB, že je to takto? Lebo ľudia furt sa sťažujú na 

Technické, že oni tam neudržujú poriadok. Podľa mňa nemajú ho prečo, keďže to dostali do 

správy bytové domy. Ďakujem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Áno. Do stojísk budeme dávať teraz 

čipy, čiže nebudú na zámky, lebo na to boli sťažnosti asi pri 4 – 5 stojiskách. Opakovane tam 

pchali zápalky a neviem čo. Tak máme myslím na 13 000 € sme to nacenili, 14-tisíc. Ale na 

všetky sme to dávali, na 25 stojísk. Čiže 25 stojísk bude vybavených čipmi a budú sa otvárať 

magneticky, čo by mali zabrániť tomu, aby tie zámky boli znehodnocované do budúcna. 

Takže takto sme to teraz vymysleli, aby sme vyriešili tú situáciu. A to sa týka aj toho 
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neporiadku veľa razy, lebo sa tam dostanú tí ľudia, čo sa tam dostať nemajú. Pán poslanec 

Ambros, nech sa páči.  

 

Mgr. Pavel Ambros, poslanec: Ďakujem pekne. Ja na pána riaditeľa Technických služieb 

nemám žiadnu otázku, ale keď niečo pýtame a žiadame, tak sa patrí aj poďakovať aj takto 

verejne. Zatiaľ všetky moje nejaké otázky a požiadavky, či už prednesené na zastupiteľstve 

alebo aj mimo, boli promptne vyriešené, takže veľmi pekne ďakujem. Špeciálne chcem 

tlmočiť aj poďakovanie od Ľadových medveďov za vyčistenie jazierka na Rúrach. Týmto 

pozývam aj záujemcov, viem, že Milan sa hlásil, aj teba, pán primátor, že by ste si to prišli 

vyskúšať. Ďakujem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Ďakujeme. Dobre. Pán poslanec 

Barančok, nech sa páči.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: Ďakujem pekne. Ja sa chcem spýtať pán riaditeľa 

Technických služieb, či sme prijali nejakých nových VPP-čkarov, ak nie, tak akože klobúk 

dole, lebo každé ráno o 6 ich vidieť, aj keď samozrejme teraz nie je zima, ale resp. nejaký 

sneh ale je to myslím, že prvý rok, čo si to všímam, že každé ráno tí ľudia nabehnú, 

odpratávajú proste prechody pre chodcov atď. Takže to sa len chcem spýtať, taký vnem, že či 

ich máme viac alebo ste zmenili nejak reorganizáciu? Lebo každé ráno vstávam s tým, že si 

dávam kávu pri okne a vidím ich každé ráno, takže to nebol doteraz tento jav a ak nie, tak 

akože veľmi chválim. A druhá vec. Chcem sa ťa spýtať, či už vieme zasypať tieto jamy, ktoré 

sa nám urobili na týchto 50 odtieňov sivej na námestí na tejto severnej strane, pretože už je to 

tu veľmi výmol za výmolom. Ďakujem. 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  To zasypávame priebežne, len ako ono 

sa to hneď aj pri nejakých sneženiach, dažďoch a pod. znehodnotí, takže opakovane. Veď 

minulý týždeň sme komunikovali ohľadom toho. Máme ale pripravené, preto som do toho 

vstúpil, máme pripravenú alternatívu, riešenie pre námestie ako celok. My sme teraz boli 

s pani prednostkou na vodárňach s tým, že by kanalizácia bola riešená cez nich, lebo to bude 

veľký investičný náklad. Tam počítame 200 – 300 000 € iba na kanalizáciu, ak sa bavíme 

objemovo, ako sme to odhadovali. A celý ten povrch by sa zamenil, čo máme vyjadrenie aj 

Krajského pamiatkového úradu za dlažbu kamennú, čo je v podstate. Tie mačky. 10 x 10. 

Myslím si, že by to bolo aj vizuálne dobré a máme to požehnané z Krajského pamiatkového 

úradu, takže v rámci projektu, ktorý ideme pripraviť, tak budeme počítať s takouto 

alternatívou. Len veľmi dôležité je, aby sme tých vodárov dotlačili k tomu, že spravia tú 

kanalizáciu oni, lebo ten náklad sa nám zdvihne o takúto približne sumu, ako hovorím. 

Môžeš, pán riaditeľ. Už ťa aj pochválili, tak sa predveď, nech sa páči.  

 

Ing. Lukáš Jeremiáš, riaditeľ Technických služieb: Dobrý deň ešte raz. Ďakujem za 

pochvaly aj za všetkých pracovníkov Technických služieb. Začnem, pán poslanec Palovčík, 

autobusová zástavka na západe. Myslíte tú pod Arénou? Neviem, či je v pláne.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Ja doplním, to sú tie otázky, ktoré majú 

byť smerované inde. My sme to mali v minulosti zamietnuté dopravným inšpektorátom. 

Presné dôvody si nepamätám, lebo to sme riešili ešte, ak si spomínaš. To nie je oficiálna, len 
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my sme to mali zamietnuté. Čiže treba povedať, že my sme sa to snažili doriešiť pri tej prvej 

vlne, keď sme menili viaceré zástavky, len tu vravím, bol takýto problém. Už presné dôvody 

vám nepoviem. Len bolo to zamietnuté. Môžeme to ale otvoriť, nemáme s tým problém. Len 

vravím, že malo to svoj dôvod, preto sa v tom nepokračovalo.  

 

Neuvedená: (nezr.) 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Šak práve preto vravím. My máme 

vyjadrenie dopravného inšpektorátu. Bolo to zamietnuté, nepovolené.  

 

Neuvedený: (nezr.) 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Len tam sú všade križovatky, čiže ako 

vravím, môžeme sa spýtať. Dobre. Pozrime sa ďalej, prosím ťa.  

 

Ing. Lukáš Jeremiáš, riaditeľ Technických služieb: Čo sa týka cesty Nálepkovej, poviem 

len v krátkosti v rámci projekcie rekonštrukcie cesty Nálepkovej, je v tom zahrnuté aj 

vybudovanie nových parkovacích miest. Ale to je tiež otázka na investičné oddelenie. 

Kozlovo, cesta. Cez leto bola dvakrát tá cesta kompletne spravená. Keď prišli prívalové 

dažde, celú cestu nám vymylo. Nešťastná cesta kvôli tomu, že tvorí ako keby odtok všetkej 

dažďovej vody, čo sa týka tej oblasti. Čiže áno, bolo by sa tam treba zaoberať nejakou väčšou 

rekonštrukciou tejto cesty. Ale pravidelne chodíme zasypávať jamy. Kozlovo, od 

kameňolomu hore. Pani poslankyňa Štugnerová, Kalvária – tabuľky. Budeme musieť sa 

stretnúť so zhotoviteľom tabuliek, že ako tie tabuľky upraviť, aby boli čitateľné. A cesta 

Hronská. Samozrejme jamy budeme priebežne opravovať, ktoré vznikajú teraz, ale tiež bude 

rekonštruovaná, ako bolo povedané. A ostatné otázky boli zodpovedané. Ďakujem ešte raz.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Ďakujem. Ak nie sú ďalšie otázky, tak 

ideme k ďalšiemu bodu. 

 

 

 

 

Bod č. 13. – Interpelácie poslancov MsZ mesta Brezna 

 

 

 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nech sa páči, kolegyne, kolegovia. Pán 

poslanec Ambros. Môžeš rovno, nech sa páči.  

 

Mgr. Pavel Ambros, poslanec: Mám tu niekoľko bodov. Parkovanie Škôlka Hradby. Je tam 

vždy problém. Chodíme tam pravidelne. Jednak pre rodičov, že tam nemajú kde zaparkovať, 

občas tam stoja aj dlhodobo autá na tom parkovisku. Aj zamestnanci mi to spomínali, či už 

Škôlky Hradby alebo pedagogicko-psychologickej poradne. Že nemajú tam kde zaparkovať. 

V tejto súvislosti mi napadlo, keď sme včera prerokovávali odpredaj EGB, že tam ten školský 
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dvor by bol vhodný pre ihrisko, ale to ihrisko, čo je pri škôlke, že to by sa teoreticky, keby sa 

niečo vybudovalo na tej školskej. Nejaké ihrisko lepšie, že by sa to mohlo použiť, čo je 

momentálne podľa škôlky ako na parkovisko pre zamestnancov a rodičov detí. To je jedna 

vec. Alebo niekde možno ide. Druhá vec. Tiež sa na mňa obrátili občania, čo sa týka, či máme 

nejakým spôsobom upravené kosenie a pílenie v nedeľu. Lebo už som to zažil aj ja. Neviem 

ma nič viac vytočiť, ako keď cez nedeľný obed píli niekto na cirkulári, či to máme nejakým 

spôsobom ošetrené. Potom ďalšie dva body možno nejak súvisia aj s tou ekologickou témou 

alebo tým projektom, ktorý sme otvorili. Jedna sa týka, zase občania z Lichardovej, myslím, 

že aj Kukučínova a Židlová, sa sťažujú na znečistenie ovzdušia. Je tam jeden RD, ktorý 

pravdepodobne tam pália plasty, čiže oni nemajú nejak možnosť ani otvárať okná, pretože je 

to katastrofa. Či to vieme, akým spôsobom majú postupovať, aby sa tomu zamedzilo. Potom 

ďalšia vec, čo mi napadlo v súvislosti s týmto projektom, že či nejakým spôsobom mesto do 

budúcnosti neuvažuje nad príspevkami, čo sa týka dajme tomu zelených striech alebo 

nejakých vodozádržných opatrení, ktoré by si občania realizovali? Ktoré by si sami chceli 

realizovať, že by chceli od mesta dostať nejaký príspevok v rámci svojich RD. Lebo dajme 

tomu nejaké nádrže na vodu a zelené strechy. Ďakujem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Poviem možností, aké sú. Pán poslanec 

Strmeň, nech sa páči.  

 

Ing. Vladimír Strmeň, poslanec: Ďakujem. Deratizácia, občania, ulice Kiebka, upozorňujú 

na premnožený stav potkanov, najmä v hornej časti ulice Kiebka, takže poprosím zmapovať 

a prijať opatrenia. Využijem, že je tu pani prednostka ako riaditeľka úradu. Do 17-teho, kto si 

chce dať urobiť daňové priznanie, tak musí zamestnávateľa do 17.02. požiadať. Neviem, či 

len mne nie a vám hej, ale mne neprišiel podnet z MsÚ potvrdenie o zdanených preddavkoch, 

tak poprosím. Do 16-teho je povinnosť ale si už nahlásiť u zamestnávateľa, ktorý ti urobí 

daňové. Je 12-teho, takže najvyšší čas. Ďakujem. Všetko.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Pán poslanec Fašang, nech sa páči.  

 

Ing. Miroslav Fašang, poslanec: Ďakujem. Ja sa chcem spýtať len ako to vyzerá 

s rekonštrukciou mosta na Kuzmányiho.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Pán poslanec Barančok.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: Ďakujem pekne. Ja poprosím o informáciu, ako vyzerá 

tento rok to s tou našou zvonicou. Niečo si načrtol pri tých Nórskych fondoch, ale či sa tam 

pustíme tento rok aspoň do obnovy tej fasády, lebo to už je naozaj najvyšší čas asi. Ďalej by 

som sa chcel spýtať, ako to vyzerá s projektom Radnice? Všimol som si, že nám už odpadáva 

celý panel, neviem, či ste si to všimli, ale bude to treba asi na jar celé nejakým spôsobom 

urobiť, keďže ten odkvap to celé rozmokol. Ďalej ako to vyzerá, keďže ste tu aj poslanci VUC 

s tým projektom vysťahovania múzea z našej Radnice? Či je to na nejakej ceste alebo na akej 

ceste to je? A keďže tento rok ideme spúšťať už aj cyklotrasy, napr. mesto Lučenec aj 

v spolupráci tuším s BBSK spúšťa ako prvé okresné mesto na Slovensku bikesharing. Či 

zamýšľame sa nad niečím takýmto aj my, keďže si povedal, že nám prešli aj tie stojiská na 

bicykle alebo čo sú to. Čiže či niečo takéto je v dohľadnej dobe aj u nás. Ďakujem.  
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JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Ďakujem, pani poslankyňa 

Dzurmanová, nech sa páči.  

 

PhDr. Petra Dzurmanová, poslankyňa: Chcem sa opýtať, či sme pokročili s prípravou 

rekonštrukcie cesty na Nálepkovej ulici? V akom je to stave? A zároveň, či prešli nejaké tie 

rokovania alebo či teda je nejaká úvaha ako s tými prestrešeniami na kontajnery na 

Nálepkovej ulici? Ďakujem pekne.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Dobre. Zodpoviem v poradí. Pán 

poslanec Ambros. Čo sa týka parkovania Škôlky Hradby pre rodičov, úplne jednoduché. 

Teraz majú polhodinu zadarmo. Za polhodinu si myslím každý dieťa zanesie do škôlky, čiže 

môžu využívať toto. no určite, šak na Mazorníku to máme vyriešené obdobne. Tam je 

parkovacia plocha. Tí, čo vedia, pod školou a tá vzdialenosť je väčšia ako z tohto parkoviska 

na Škôlku Hradby, takže nemyslím si, že by to rodičia nemohli využívať. Máme tam teraz tú 

polhodinu zadarmo. Za polhodinu bez akýchkoľvek  problémov to naozaj by sa neviem ako 

museli motať, aby deti neodniesli. To len hovorím terajšie riešenie. My sme sa ale rozprávali, 

neviem, aj s tebou myslím, o tej možnosti vybudovania do budúcna ďalšieho parkoviska. 

Budeme sa o tom baviť, len teraz máme naplánované dve veľké parkoviská. Jedno je ŠLN, to 

nám vyšlo rozpočtovo na 240 000 €, čo je strašne veľa. Ale je tam nejakých, my to spravíme 

lacnejšie v našej réžii, to sa nemusíme baviť. Riaditeľovi som povedal, že za stovku, tak sa 

usmial na porade, ale je tam jednoducho takýto náklad projektový so všetkým, čo tam má byť. 

Potom máme parkovisko Mazorník, to nám vyšlo 131, čiže naozaj tie veľké parkoviská, ktoré 

máme budovať, máme čo robiť najbližšie dva roky. Ale sú to ako výrazne veľké plochy na 

parkovanie. Ale pripravíme aj tuto. Len neviem, kedy to bude, lebo vravím, máme nejakú 

postupnosť a poradie. A dočasné aspoň využitie tohto parkoviska si myslím, že je dobrým 

riešením pre tých rodičov, ak nemajú kde zaparkovať. Že skôr budeme, pripomeňte mi, pani 

prednostka, že by sme informovali, že môžu. Čo sa týka zamestnancov, tak tam je to 

jednoduché. Ja si myslím, že si môžu zakúpiť kartu. Tam sa môžeme my dohodnúť so 

školami, že im časť uhradí zamestnávateľ. Tak ako sme to urobili na MsÚ. Ale nebudeme 

robiť ani výnimky ani nič podobné. To nás žiadal teraz aj Okresný úrad. Tak isto som 

odporučil aj pani prednostke, aby sa dohodli s nadriadeným o tom, že jednoducho časť 

nákladov na zakúpenie takejto karty uhradí zamestnávateľ. 

 

Neuvedený: (nezr.) 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Nemá, údajne. A že tam parkujú ich 

autá. Ale to sa týkalo zamestnancov. Len keby sme mali teraz my vydávať karty zdarma 

všetkým inštitúciám, tak tu máme zaplnené všetky parkovacie miesta v Brezne alebo v meste 

len inštitúciami a zamestnancami. To samozrejme takto robiť nebudeme a vravím, aj vo 

vzťahu k nám sme pristúpili k tomu jednoducho tak, že zamestnávateľ môže časť nákladov 

preplatiť, ale časť nech si hradí aj zamestnanec, čo je úplne normálne a férové podľa mňa. Ale 

budeme pracovať na tomto parkovisku, len bolo dôležité vyčleniť tú plochu. Máme 

vyčlenenú, atď. Čo sa týka kosenia a pílenia v nedeľu. Nemám to upravené, ani neviem, že by 

nám to nejaká právna norma umožňovala, že stanoviť na nejaký deň, že by sme obmedzili 

nejakú hlučnosť alebo prácu v takomto období.  
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Neuvedený: (nezr.) 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Áno, ale cez deň to asi nie je 

limitované, že v nedeľu doobedu s tým nemôžeš robiť. Lebo o tom sa bavíme. Ale ako 

pozriem sa na to, len nenapadá ma nič teraz.  

 

Neuvedený: Keď sme mali výstavbu bytového domu na ŠLN, tak v podstate tam sa robili 

kontroly, úrad verejného zdravotníctva. (nezr.) v nedeľu (nezr.) je nejaký normatív 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Ale tam sme kontrolovali 

podnikateľský subjekt vo vzťahu k zákonníku práce a pod. To je trošku iné. A toto sa bavíme 

asi o súkromnej aktivite nejakých fyzických osôb. Vravím, môžeme sa na to pozrieť, neviem 

na toto momentálne presne odpovedať, ale pozrieme. Lichardova, znečistenie ovzdušia. My to 

vnímame. Práve v týchto fondoch, my sme nespomenuli dôležité opatrenie, ktoré tam je. To je 

v tom, čo žiadame. Je meranie čistoty ovzdušia. Len vravím, že sme to nespomínali v rámci 

debaty. Je tam meranie určitých látok v ovzduší atď. Pokiaľ nemáme takéto merače je to 

problém. Aj z hľadiska správnych konaní, lebo my sme ohľadom tohto komunikovali aj so 

štátnou políciou, kde sme si dohodli nejaký postup a len, dá sa to riešiť v čase, keď prebieha, 

poviem, také to spaľovanie. My už po nevyriešime samozrejme nič. Čiže treba občanom 

odporučiť na nás, na MsP, my sme v minulosti dohodli postup aj so štátnou. Lebo oni by to 

mali preniesť potom do trestného, zdokumentovať, ak tam bude podozrenie zo spáchania 

trestného činu, ak tam nebude aj trestný čin, oni nám odstúpia spis na priestupkové konanie. 

Takto je to zhruba dohodnuté, len ľudia to musia nahlasovať. To je veľmi dôležité.  V čase, 

keď to prebieha. Lebo aby som podrobne vysvetlil. My nemáme oprávnenie vo vzťahu k MsP 

vstupovať do obydlia a pod. Len už poviem pri podozrení napr. pri páchaní trestného činu, že 

znečisťuje niekto ovzdušie, čo môže napĺňať takúto skutkovú podstatu, štátna polícia už tie 

oprávnenia má úplne iné. čiže naozaj nahlásiť a aj na mestskú keď nahlási, oni zavolajú 

štátnych, ak uznajú, že treba využiť tento postup. Len nahlasovať, dobre? Nech sa páči.  

 

Ing. arch. Ján Králik, predseda komisie pre rozvoj mesta: Len na doplnenie. Ak v súčasnej 

dobe sú súčasťou tej žiadosti nejaké opatrenia, ktoré navrhuje firma z Brezna. Tu je najväčší 

problém, že ani polícia, a my sme to už zisťovali, ani polícia, ani požiarnici, ani nikto, 

nevlastní v Brezne zariadenie, ktorým sa dá dokázať, že z toho komína ide niečo nebezpečné 

lebo to, že to niekto ovonia, že to smrdí. Proste to nie je dôkaz, ktorým sa dá voči tým ľuďom 

určitým spôsobom robiť nejaké opatrenia. A v rámci toho, že skutočne existujú čidlá, 

dokonca, vravím, je to rozbehnuté v rámci tohto projektu. Ak to vyjde, tak budeme mať 

zariadenia, ktorými sa to bude dať odmerať konkrétne, odkiaľ to ide, s časom, s dôkazom, 

ktorý už sa dá použiť proste pri tých ďalších veciach.  

 

Neuvedený: (nezr.) 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Ak budeme úspešní. My žiadosť 

podávame. Teraz ste ju schválili. Keď podáme žiadosť, vyhodnotenie by malo byť podľa 

predpisov do 45 pracovných dní, ale to nie je nikdy. Čiže môže byť vyhodnotené do dvoch 

mesiacov, do polroka, do roka, neviem. Ako toto nikdy nevieme jednoducho. A idú voľby. 
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Takže neviem, nemáme skúsenosť ešte s Nórskymi fondami ako to celé prebieha, ale myslím 

si, že to bude niečo obdobné, aj keď hovoria, že je to jednoduchšie. Tak uvidíme, že ako to 

bude. Ale toto opatrenie tam je. Na meranie ovzdušia. Aj tých nejakých škodlivých látok, 

ktoré by sme vedeli potom dokázať jednotlivým občanom, čo porušujú legislatívu. Čo sa týka 

zelených striech, tam príspevky, to si neviem predstaviť. To ak bude riešiť štát, tých opatrení 

sa zavádza stále viac a viac. Najnovšie, ak ste postrehli, tak dokonca štát ide dotovať nákup 

bicyklov, takže dobre, že robíme tie cyklotrasy, lebo budeme sa všetci voziť na bicykloch. 

Takže ono sa pridáva viac a viac. Myslím, že v zahraničí to majú práve škandinávske krajiny, 

aj takého opatrenie. Ale je to vždy riešené z úrovne štátu. Ako v našich finančných 

možnostiach určite nie je, aby sme v zmysle legislatívy podporovali výstavbu nejakej zelenej 

strechy, pretože hovorím to v súvislosti s tým, že finančne je to náročné, pretože v zmysle 

legislatívy, ak máš spraviť tú zelenú strechu, tak to je sakramentsky drahé. Ako ľudia si 

mnohí dajú tú zelenú strechu, že si dá 10cm koberec a myslí si, že to plní účel, pre ktorý tú 

zelenú strechu spravil. Ale neplní to ten účel. Tá zelená strecha jednoducho, my sme to riešili 

v rámci objektov Kasární, lebo sme dali do podmienok investorovi, že musí budovať aj zelené 

strechy. Sme mu to dali ako v rámci nejakých podmienok. Dokonca aj steny. Ale jednoducho 

robíme s týmto, len naozaj spraviť tú zelenú strechu neni také jednoduché. Tiež sme to riešili 

na škôlke, či áno či nie, ale staticky nám to napr. nevyšlo. Tá záťaž je veľká na tých 

budovách. Zase by sme tam museli robiť nadstavby a to by stálo také peniaze, že by sme sa 

zbláznili z toho. 

 

Ing. arch. Ján Králik, predseda komisia pre rozvoj mesta: Údajne sa má dopĺňať viac výziev, 

kde sa má čerpať priamo konkrétne na toto.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Vravím, že asi štát zavedie niečo také, 

tak treba potom využiť skôr tieto možnosti. A pán poslanec Strmeň, deratizácia, Kiebka, 

zariadime. To vybavím. Neviem. Ešte si mal tam nejakú? To zariadi ona. Pán poslanec 

Fašang, čo sa týka rekonštrukcie mosta Kuznányiho. Nevieme. Príprava sa robila. Bolo nám 

povedané, že tento rok, ale vzhľadom na to, ako aj bolo spomenuté teraz, že idú voľby, 

nevieme. Je možné, že sa tam zmení od vrchu po spodok všetko a zase to bude stáť. Ale 

príprava sa robila, mali en bloc v súťaži niekoľko mostov pre Slovensko. Tento mal byť 

zaradený v nich, ale viem, že súťaž ešte nezačala. Čiže my sa informujeme pravidelne u pána 

námestníka Slovenskej správy ciest v Banskej Bystrici. Ale viem, posledne, čo máme 

informácie, tak asi veľmi až tak nepostúpili s týmto. Vy viete niečo iné? Neschválilo im to.  

 

Neuvedení: (nezr.) 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Uvedomujú si, ale je to ako to je. Pán 

poslanec Barančok, čo sa týka zvonice. Kompletizujeme projekt. My by sme radi išli s týmto 

projektom do Nórskych fondov, to je hlavne na obnovu tých kultúrnych objektov alebo 

pamiatkových objektov. Ten náklad je dosť vysoký.  A síce 400 to dokopy vychádza. Cez 

400 000 €, ale je to komplet. Aj interiér aj exteriér. Dokonca aj výmena elektroinštalácií atď. 

Takže v prvom rade by sme to chceli riešiť cez túto výzvu ako celok. Ak by sa to ale 

nepodarilo, tak by sme určite riešili aspoň fasádu, lebo tá vyzerá hrozne. To absolútne. 

Neviem.  

 



Strana 58 z 61 

 

Neuvedený: (nezr.) 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Tá výzva by mala ísť každú chvíľu. 

Ako my čakáme aj s pani vedúcou Medveďovou. Sa pýtam stále, či ide, už mala byť 

vyhlásená. Ešte nie je. Čiže potom sa termíny dodržujú ako sa dodržujú. Preto ja na mnohé 

otázky odpovedám neviem, lebo naozaj neviem. Takže my máme toto pripravené. Vieš veľmi 

dobre, že sa to vyše dvoch rokov pripravovalo, lebo bolo to zložité, hlavne vo vzťahu 

k pamiatkové mu úradu, ale máme to za sebou a chceme ísť do tejto výzvy. Môžeme tam 

čerpať, aspoň čo mám aktuálnu informáciu, 70% oprávnených nákladov, takže pre nás by to 

pri takomto náklade bolo zaujímavé. Radšej počkáme chvíľu, polroka, rok, na externé zdroje 

ako z vlastných. Poviem to tak ako je. Radnica, tam máme projekt spracovaný. Môžete vy 

doplniť Zuzka.  

 

Neuvedená: Tam je spracovaná štúdia v rozsahu na odsúhlasenie s Krajským pamiatkovým 

úradom a keď sa odsúhlasí, tak sa potom pristúpi k ďalšiemu štádiu a to je projektová 

dokumentácia rekonštrukcie. Takže tam malo už prebehnúť stretnutie s projektantom minulý 

týždeň, ale z dôvodu choroby ho presunul na budúci týždeň. Nie obstarávanie, už je to 

projektovanie. Vlastné projektovanie. Teraz budeme mať riešenú dispozičnú časť aj spolu 

s rezmi, ak by si to chcel takto technicky vedieť. A toto bude predstavené Krajskému 

pamiatkovému úradu. A čo sa týka statiky, to asi viac povie pán zástupca Králik.  

 

Ing. arch. Ján Králik, predseda komisie pre rozvoj mesta: Je tam problém, ktorý je treba 

akútne riešiť. Z hľadiska zaťaženie tých klenieb na tom strope, my to nemôžem už odkladať.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  My do budúcna budeme trvať na tom, 

aby to minimálne ten depozit išiel stade preč, lebo tá budova bude zničená celá. My ale sme 

sa bavili teraz, čo sme krajskí poslanci, o tom, že budeme žiadať VUC o zdroje na min. tie 

opravy, ktoré je tam potrebné spraviť. Ale počkáme si ešte na ten statický, lebo to sme si 

povedali, že to bude ako argument aj pri žiadosti, ktorú budeme písomne predkladať. Lebo 

jednoducho to múzeum hlavne, tá záťaž, ktorá tam je, tak to je to poškodenie, ktoré tam je 

spôsobené. Samozrejme aj to bežné opotrebenie atď. Ale myslím si, že by sa na tomto mala 

podieľať BBSK, keďže užíva viac-menej skoro v celom rozsahu ten objekt. A prečo by sa 

malo na tom podieľať mesto, keď nájom majú za ďakujem.  

 

Neuvedený: (nezr.)  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Pani prednostka zistí, v akom štádiu 

máme ten statický posudok. Ak by sme to mali, tak hneď pripravme žiadosť na BBSK 

o finančné prostriedky na sanáciu. To by sme nejako s tým statikom aspoň vyčíslili objemovo 

a žiadali by sme dotáciu na nevyhnuté práce, ktoré by boli na opravu tohto objektu. To sa 

týka, to je vo vzťahu k vysťahovaniu aj k ostatným. Čiže takto ti odpovedám v rámci toho 

celého. Čo sa týka bikesharingu, ja som už zadal minulý rok úlohu vypracovať projekt 

mestskej cyklodopravy a momentálne oslovujeme subjekty, ktoré by nám vedeli spracovať 

takýto projekt. Nie je ich veľa. Orientovali sme sa na Prievidzu, potom Lučenec, teraz Košice. 

Prišiel mi akurát mail od Veroniky Kabátovej, od našej zamestnankyne, takže pracujeme aj na 

tomto. V rámci toho je aj bikesharing, treba ale povedať, čo si ty spomínal tie prístrešky, 
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veľmi s tým až tak nesúvisia. Lebo ten bikesharing bude mať osobitné stanovište, to sa netýka 

tohto. To je niečo iné. Ale v podstate urobíme takýto projekt a samozrejme budeme hľadať 

potom aj externé zdroje na neho. Či to už bude BBSK tak ako tomu bolo v Lučenci, čo si ty 

spomenul alebo to bude cez nejaké cyklovýzvy, ktoré sú avizované ešte v tomto roku ďalšie. 

Takže my sa pripravujeme na toto všetko. Pre nás je teraz veľmi dôležité teraz, čo sme si dali 

vnútornú úlohu, hlavne dobudovať infraštruktúru, lebo to je finančne najnáročnejšie. Čo 

najviac cyklotrás. Momentálne sa sústredíme na rôznu. Máme spracovaný ale ďalší projekt, 

už hotový na Vrchdolinke. Ďalší. To je mimo toho, čo je Vrchdolinka centrum Banisko, ale 

spracovali sme ďalší, ktorý bude riešiť v podstate aj chodník v tejto časti, lebo je to v telese 

cesty. A v tejto časti Vrchdolinka, takže aj tam budeme sa snažiť získať externé zdroje, lebo 

ten náklad tam tiež bude vysoký a neviem koľko. Ale odhadovaný bol 2,3 milióna eur. Takže 

toto máme také interné úlohy, aby sme stihli mať pripravené projekty aj so stavebnými 

povoleniami do vyhlásenia výziev. Avizovaná je v júli tohto roku ďalšia cyklovýzva. Takže 

tam by sme chceli ísť s Rohoznou alebo prípadne s Vrchdolinkou. To sa ešte rozhodneme, 

alebo podľa toho aká bude alokácia prostriedkov, aby sme to neprestrelili. Treba aj 

strategicky kus v tom rozmýšľať. Takže robíme na týchto projektoch ako komplex.  

 

Neuvedený: (nezr.) 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Som vravel dnes. Lebo do konca 

januára mali byť vyhodnocované ponuky. To sa nestalo, pretože sú tam pripomienky 

uchádzačov v rámci verejného obstarávania a tie musia zodpovedať, ak sú kvalifikované. 

Veľa razy sú to technické veci. Čiže práve v týchto prípadoch sa tie lehoty predlžujú. Tá 

lehota bola predložená do konca februára. Čiže my čakáme či to bude vyhodnotené. Je aj 

pravdepodobné, že sa to znovu predĺži, lebo to máme aj my s tým skúsenosť, čo sme, šak 

viete veľmi dobre aj tu tie obstarávania koľko trvajú. Lebo tie lehoty sa automaticky 

predlžujú, ak nie je schopný zadávateľ vyhodnotiť tú otázku automaticky alebo obratom do 

nejakej lehoty 3 dní.  

 

Neuvedený: (nezr.) 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  To neni pravda. Takže to máš nepresnú 

informáciu. Ďalej pani poslankyňa Dzurmanová. Cesta Nálepkova, pripravujeme. Máme tam 

spravené inžiniersko-geologický. Môžete vy Zuzka, že čo máme pripravené. Len treba 

povedať, ešte ja čo doplním, že v rámci tohto riešime aj parkovanie. V rámci tej cesty. 

A myslím si, že celkom dobrý návrh tam máme spracovaný, doriešený a nebude to ani 

finančne tak náročné, ako by malo byť. Ale budeme to robiť sčasti aj vo vlastnej réžii. Ale 

doplňte ma.  

 

Neuvedená: Tak ja by som iba povedala, že inžiniersko-geologický prieskum urobený máme. 

Pôjdeme viac-menej v intenciách opravy cesty na Podkoreňovej, takže do hĺbky max. toho pol 

metra v tomto prípade, ale ešte menej vlastne budeme meniť. A s tým, že táto cesta bude 

naďalej jednosmerná, uvažujeme tak. Máme skreslenú situáciu, kde by sme sčasti tej cesty 

urobili nie tak ako je teraz vlastne pozdĺžne státie, ale urobili by sme šikmé parkovanie, to 

znamená ešte o nejakých 25 asi parkovacích miest by sme to tým pádom rozšírili túto cestu. 

Aj rozšírime na jednu stranu, ale aj zaberieme časť cesty, ktorá je dá sa tak povedať, že 
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zabratá aj teraz a možno trochu posunieme ešte chodník. Uvidíme. Riešime to teraz aj 

s Technickými službami aj s projektantom.  

 

Neuvedená: (nezr.) 

 

Neuvedená: Dá. V rámci zeleného pásu.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Hovorím. Myslím si, že dobré riešenie, 

čo sme našli a tento rok s tým počítame s tou investíciou. Len tam sme si povedali to lôžko 

sme museli riešiť, lebo tam len natiahnuť asfalty, to za dva roky bude. No tak v letných 

mesiacoch, nejak tak to môžeme spustiť. Dobre. Ďalej. Prestrešenie kontajnerov. Sme 

momentálne v rokovaní s vlastníkmi pozemkov. Máme stretnutie aj teraz v piatok. Tak 

štvrtok. Ale máme stretnutie už druhé. Ako povedali sme si, o čom sa ideme baviť na 

predošlom stretnutí, lebo on má veľa pozemkov v rámci mesta, takže sme si dali čas na to, 

aby sme si my pripravili nejaké riešenie.  

 

Neuvedený: (nezr.) 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  S tým najväčším, tak on tam má 16 000 

m2 alebo koľko riešime. 15. Takže budeme vás potom informovať, dobre? To je všetko. Či 

ešte Mirko?  

 

Neuvedený: Ja som len chcel kolegovi Aďovi, ale aj všetkým povedať, že v rámci VUC 

riešime tú našu radnicu. Pravidelne upozorňujeme na zlý stav. Upozorňujeme tak isto, že bue 

nutné presťahovať archív. VUC má na Rázuske jednu budovu, ktorú má ako archív a tak isto 

je tam Mangel, ktorý je v dosť zlom stave. Aktuálne investovali sa nejaké peniaze do takej tej 

najnutnejšej záchrany, ale celý projekt je ďaleko nákladnejší. Ale sú upovedomení o tom, že 

treba to riešiť urgentne kvôli zlému technickému stavu našej radnice. Takže priebežne 

budeme vás informovať. Zajtra máme v Bystrici tiež rokovanie BBSK, takže potom vám 

môžem dať nejakú správu k tomuto.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna:  Dobre. Ďakujem, Mirko. V podstate 

všetko.  

 

 

 

 

Bod č. 14. – Ukončenie zasadnutia MsZ mesta Brezna 

 

 

 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ja vám ďakujem. Prajem ešte pekný 

deň a prosím vás, tých 5 minút si dajme.  
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